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ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – РАЗГРАД 

 

 

 

 

 

П Р О Т О К О Л 

№ 48 

 

 

 
От проведеното заседание на Общински съвет – Разград на 

22.02.2011 г.  /вторник/ от 13.30 часа в зала 1101 на общината. 
От 33 общински съветници на заседанието присъстваха 27 общински 

съветници. 

По уважителни причини отсъстваха общинските съветници:  Ахмед 

Ахмедов, Валентина Френкева, Наско Анастасов, Селиме Карагьозов, 

Тодор Крушевски. 

По неизвестни причини отсъства общинският съветник Иво 

Хаджииванов. 

 

 Заседанието на ОбС започна работа с регистрирани 27 общински 

съветника.  
  

/Приложение №1 към Протокола/ 

 

На заседанието присъстваха: г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община 
Разград, г-жа Кина Дякова – зам. кмет на Община Разград, г-жа Ценка 
Таракчиева – зам. кмет на Община Разград, г-н Любомир Цонев – зам. 

кмет на Община Разград, служители от общинска администрация, кметове 
на населени места, журналисти. 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Добър ден на всички в залата. Предлагам да започнем нашата работа. 
 Уважаеми колеги общински съветници, 

 Уважаеми г-н Бояджиев кмет на Община Разград, 

 Уважаеми представители на общинска администрация и кметове на 
населени места, 

Уважаеми представители на средствата за масова информация, 

 Скъпи съграждани, 

 Предвид присъствието на  27 общински съветници в залата и 

съгласно чл. 53 ал.1 от Правилника за организацията и дейността на 
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Общински съвет - Разград обявявам заседанието на Общински съвет 
Разград за открито. 

 

 Секретар на днешното заседание ще бъде общински съветник 

Радостин Киров – ПП ”Зелена България” 

 
 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Колеги, преминаваме към  разглеждането на Дневния ред, с който 

съгласно нашия правилник предварително сте запознати. 

 1. Докладни записки. 

 2. Текущи. 

 Има ли предложения за промяна и допълнение към така зачетения 
Ви  Дневен ред, с който предварително сте запознати? 

 Няма. Процедура гласуване.  Моля гласувайте. 
 

 С 20 гласа „ЗА”, „против” – няма, „въздържали се” – няма, се 
приема Дневния ред на сесията на Общински съвет- Разград. 

 
 

ПО ТОЧКА ПЪРВА 

 

ДОКЛАДНИ ЗАПИСКИ 

 

СТАТИЯ 1 

 

 Докладна записка от Денчо Бояджиев  – Кмет на Община Разград 

 Относно: Одобряване проект за Подробен устройствен план – 

план за застрояване на обект„Жилищна сграда”  в поземлен имот с № 

61710.609.4668 – земеделска земя в м. „Арменски лозя” по одобрената 

със Заповед № РД-18-37/10.03.2008 г. на Изпълнителния директор на 

АГКК кадастрална карта на землището на гр. Разград, собственост на 

Цветомир Весков Тодоров.  

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Г-н Бояджиев, имате думата. 
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Благодаря. 

 Уважаеми дами и господа общински съветници, 

 Касае се за одобряване проект за Подробен устройствен план – план 

за застрояване на обект „Жилищна сграда”  в поземлен имот с посочен 

номер, земеделска земя в местността „Арменски лозя” по одобрената със 
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заповед на изпълнителния директор кадастрална карта на землището на гр. 

Разград, собственост на Цветомир Весков Тодоров.  

 Моля Ви, да одобрите така предложения Ви проект за решение. 
Нямам допълнително какво да кажа към докладната записка. Тя е подробна.  
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Бояджиев. 

 Колеги, тази докладна записка бе разгледана в ПК по устройство и 

развитие на територията, транспорт на общината. Ще помоля нейния 

Председател г-н Илиев да ни запознае с решението на комисията. 
Заповядайте. 
 

Г-н Иво Илиев – Председател на ПК 

С 7 гласа „За” без „против” и „въздържали се ”, докладната беше 
приета. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси. Заповядайте. Мнения 
и предложения по така предложения Ви текста. Няма. Процедура по 

гласуване. Моля, гласувайте. 
 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 880 

 

           На основание заявление на Цветомир Весков Тодоров, 

становище на главния архитект на Община Разград и разрешение на 

Кмета на Община Разград е изработен проект за подробен устройствен 

план /ПУП/ - план за застрояване.  
 Изготвен е проект за ПУП –  план за застрояване на обект 

„Жилищна сграда”   в поземлен имот с № 61710.609.4668 – земеделска 

земя в м. „Арменски лозя” в землището на гр. Разград, община 

Разград, собственост на Цветомир Весков Тодоров . 

Проектът е съгласуван със заинтересуваните  териториални 

администрации на основание чл.128, ал.6 и по реда чл.121, ал.2 от 

Закона за устройство на територията /ЗУТ/. 

 Изработеният проект е разгледан от Общинския експертен съвет 

по устройство на територията с Решение №  ІV  по Протокол № 

22/02.12.2010 г.  и допуснат за обявяване на проекта и процедиране по 

Закона за опазване на земеделската земя /ЗОЗЗ/. 

 Проектът за подробен устройствен план е обявен  на всички 

заинтересовани лица.  
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 В установения срок съгласно чл.128, ал.5 от ЗУТ не са направени 

възражения, предложения  и искания по проекта.  

 С  Решение № 8 от 15.12.2010 г.  Комисията по чл.17, ал.1, т.1 от 

ЗОЗЗ към Областна Дирекция „Земеделие” -  гр. Разград утвърждава 

площадка за проектиране на обект  в  поземлен имот с № 

61710.609.4668 – земеделска земя, собственост на Цветомир Весков 

Тодоров в м. „Арменски лозя” по одобрената със Заповед № РД-18-

37/10.03.2008 г. на Изпълнителния директор на АГКК кадастрална 

карта на землището на гр. Разград. 

 Изработеният проект е приет от Общинския експертен съвет по 

устройство на територията с Решение №  5  по Протокол № 

1/13.01.2011 г. и допуснат за одобряване от Общинския съвет на 

основание чл.129, ал. 1 от ЗУТ. 

 На основание  изложеното и чл. 21, ал.1, т. 11 от ЗМСМА и чл. 

129, ал.1 и чл. 110, ал.1, т.3 от Закона за устройство на територията, 

Общински съвет Разград, с 27 гласа „ЗА”, „против” – няма, 

„въздържали се” - няма, 

Р Е Ш И : 

 

          1. Одобрява проект за подробен устройствен план - план за 

застрояване на обект „Жилищна сграда”  в поземлен имот с № 

61710.609.4668 – земеделска земя в м. „Арменски лозя” по одобрената 

със Заповед № РД-18-37/10.03.2008 г. на Изпълнителния директор на 

АГКК кадастрална карта на землището на гр. Разград, собственост на 

Цветомир Весков Тодоров, съгласно приложения проект. 

          2. Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община 

Разград и Областния управител на Област Разград и се обнародва в 

„Държавен вестник” в 7-дневен срок от приемането му. 

          3. Настоящото решение подлежи  на оспорване по реда на чл.215 

от ЗУТ в 14-дневен срок от обнародването му в „Държавен вестник” 

пред Административен съд Разград. 

 

СТАТИЯ 2 

 

 Докладна записка от Денчо Бояджиев  – Кмет на Община Разград 

 Относно: Изменение и допълнение на Решение № 872 по 

Протокол № 47 от 27.01.2011г.  на Общински съвет – Разград за 

публично - частно партньорство относно Градски стадион. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Заповядайте, г-н Бояджиев. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 
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 Уважаеми дами и господа, 
 Само с две изречения допълнително към тази докладна записка защо 

се налага промяната. На последната сесия както знаете беше гласувана 
сума, която трябваше да бъде  инвестирана в промяната на източната 
трибуна и въобще трибуните на градския стадион. Тъй като сроковете, 
които футболният клуб настоява да бъдат свършени тези дейности  

некореспондира със сроковете свързани с обществената поръчка и избор на 
изпълнител това наложи на практика тези разходи да се  поемат от 
футболния клуб и от тази гледна точка предлагаме изменението, с което по 

същество променяме съдържателната част без да ни отпадне ангажимента 
като инвестиция във този спортен обект. 
   

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Тази докладна записка е разгледана в две постоянни комисии. Г-н 

Захариев, ще Ви помоля да ни запознаете с решението на ПК по 

управление на общинската собственост, приватизация и 

следприватизационен контрол. 

 

Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

Уважаеми колеги,   

С  8 гласа „ЗА”, без „против” и 1 „въздържал се”, проекта за решение 
се приема. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Г-н Хамид , моля да ни запознаете с решението на ПК 

за младежта, спорта и туризма. 
 

Г-н Музаффер Хамид – Председател на ПК 

С  7 гласа „ЗА”, без „против” и  „въздържал се”, прие докладната 
записка. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси. Заповядайте. Мнения 
и предложения по така предложения Ви текст за решение. Няма. Процедура 
гласуване. Моля, гласувайте. Ще имаме и поименен вот. 

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 
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1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   

2. Божинел Василев Христов +   

3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова +   

8. Добринка Иванова Монева +   

9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров  +  

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев   + 

20. Пламен Иванов Братованов +   

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова   + 

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   

25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов +   

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев +   

33. Янка Трифонова Георгиева +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 881 

 

 С Решение № 872 по Протокол № 47 от 27.01.2011г.  Общински 

съвет – Разград  дава съгласие  недвижимият имот, съставляващ 

градски стадион в гр. Разград да бъде обект на съвместна дейност или 

публично частно партньорство между Община Разград и 

„Професионален футболен клуб /ПФК/ „Лудогорец 1945”” АД гр. 

Разград с цел лицензиране на стадиона за приемане на мачове на „Б” и 

„А” професионална футболна група при определени в него условия.  
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В изпълнение на горепосоченото Решение бе подписан Договор 

№ 41 от 08.02.2011 г., съгласно който страните постигат съгласие да 

реализират общ проект на публично-частно партньорство за 

финансиране, обезопасяване, реконструкция, управление и поддръжка 

на спортен обект, представляващ  „Стадион” с административен 

адрес: област Разград, община Разград, гр. Разград, ул. „Васил 

Левски” 43, съставляващ поземлен имот публична общинска 

собственост № 61710.502.6499, с площ 33 062.00 / тридесет и три хиляди 

и шестдесет и два/ кв.м  по кадастрална карта, одобрена със Заповед № 

РД-18-37/10.03.2008 г. на Изпълнителния директор на АГКК , изменена 

със Заповед № КД-14-17-29/01.02.2011 г. на Началник на СГКК Разград, 

актуван с АПОС № 180/07.02.2011 г. и построените в него сгради. В 

договора са вписани точно приетите с т. 1 от горецитираното Решение 
условия. 

Съгласно т.1.5. от Решението на Общинския съвет, което 

намери своята редакция в чл. 3, ал. 1, т. 5 от договора, Община 

Разград е задължена да извърши ремонт на източната трибуна на 

градския стадион. След извършените преддоговорни разговори и тези 

по време на сключването на договора, се констатира, че изпълнението 

на това задължение е обвързано с един по-далечен срок, имайки 

предвид необходимостта от провеждане на процедура по реда на ЗОП, 

респ. НВМОП., което от своя страна ще забави изпълнението на 

другите задължения, визирани като такива на Футболния клуб и 

довеждане до невъзможност за реализиране на целите, преследвани 

при сключването на договора. 

Предвид гореизложеното страните предлагат  ремонтът на 

източната трибуна на градския стадион да се извърши от 

„Професионален футболен клуб /ПФК/ „Лудогорец 1945”” АД гр. 

Разград, а Община Разград да поеме извършването на ремонти 

дейности, определени по споразумение между страните по договора за 

ПЧП в рамките на средствата, гласувани с Бюджет на Община 

Разград 2011 година. 

Предвид гореизложеното, както и на основание чл. 21, ал. 1, т. 8 

от ЗМСМА, чл. 8, ал. 1 и чл. 11, ал. 1 от ЗОС, Общински съвет Разград, 

след поименно гласуване, с 24 гласа „ЗА”, „против” – 1, „въздържали 

се” – 2, 

РЕШИ: 

 

1. Изменя т.1.5. от Решение № 872 по Протокол № 47 от 

27.01.2011 г. на  Общински съвет – Разград, както следва: 

„1.5.  Община Разград да извърши ремонти дейности в обекта, 

определени по споразумение между страните по договора за ПЧП в 
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рамките на средствата, гласувани с Бюджет на Община Разград 2011 

година.” 

2. Възлага на кмета на Община Разград да сключи анекс към 

договора за ПЧП съгласно условията на т. 1 от настоящето решение. 
3. Настоящето решение да бъде изпратено на кмета на Община 

Разград и областен управител на Област Разград в 7-дневен срок от 

приемането му. 

Настоящето решение подлежи на оспорване в срока по АПК пред 

Административен съд Разград. 

 

СТАТИЯ 3 

 

 Докладна записка от Денчо Бояджиев  – Кмет на Община Разград 

  Относно: Приемане на уточнения план и отчета за 2010 год. и 

проекта за бюджет на Община Разград за 2011 год. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Г-н Бояджиев, имате думата. 
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Уважаеми дами и господа, 
  Предстои ни да се приеме отчета за изпълнението на бюджет  2010 и 

да се гласува бюджетната рамка за бюджет 2011г. Отчета и проекта бяха 
щателно обсъдени във всички постоянни комисии на ОбС. Беше направено 

и публично обсъждане, на което имахме възможност също да представим 

всички тези относно реалните дадености при които се планира 
разходването на средствата, както и набавянето на необходимите средства, 
които предстоят да бъдат реализирани с местният бюджет през 2011г. Аз 
няма да се спирам подробно на цялата докладна записка, защото 

материалите са пред Вас, но все пак искам да споделя няколко думи във 

връзка с отчета и на практика с предстоящото приемане на новата 
бюджетна рамка. 

  2010 г. беше изключително тежка в бюджетно отношение и тази 

трудност по реализацията на приходната и естествено затрудненията в 

разходната част бяха свързани преди всичко с отекването на последиците 
от икономическата криза, в която се намира страната ни вече в 

продължение на две години, две години и половина. Това до голяма степен 

наруши балансите основно в дейностите, които трябва да бъдат 
финансирани и обезпечавани със средства от гражданите, хората, които 

живеят, работят и си плащат данъците в общината. Аз няма да говоря по 

отношение на държавните дейности, защото там трансферите на практика 
на 100% се реализират. Трудностите бяха именно в местните дейности. 

Това, което беше характерно за 2010г. вече реално отрязаните средства с 
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изменението на Закона за бюджета на РБ през месец юли на полугодието и 

след проведената актуализация както знаете и от нашия местен ОбС, както 

очаквахме беше заложено като базова основа за 2011г. в разработките на 
бюджет 2011г. Това, което беше положителното е, че на базата на взетите 
мерки, на базата на набелязаните конкретни антикризисни  мерки успяхме 
в максимална степен да балансираме нещата между приходи и разходи, с 
което в една максимална степен успяхме да не отваряме ножицата и да се 
правят разходи без да са обезпечени със съответният финансов ресурс. 
Това до голяма степен запази добрия баланс, който предлагаме с 
настоящият бюджет 2011г., защото неразплатените разходи, с които 

приключихме са в едни възможно най-добри оптимални размери. Аз не 
искам да цитирам други общини, които са от нашата категория, където 

реално неразплатените бяха в размер на  милиони без да ги конкретизирам. 

Докато това, което ние успяхме да осъществим ни дава в голяма степен по-

спокойно да решаваме проблемите през 2011г. Това е първото съществено, 

което касае отчет 2011г. Конкретно цифри не споменавам, защото 

докладната записка е пред всеки един от Вас и всеки един се  е запознал с 
тях.  

 По отношение проекта за бюджет 2011г. Основните неща към, които 

сме се стремили, когато разработвахме  проекта, беше да се постараем на 
базата на баланс да можем да осъществим финансиране на всички основни 

общински дейности, за да могат съответно структурите, които общинска 
администрация пряко наблюдава, ръководи звената, които работят на 
територията на община Разград да бъдат подсигурени с необходимият 
финансов ресурс. И мисля, че в тази разработка независимо, пак казвам от 
факта, че това, което ни беше отрязано, беше заложено, като база в проекто 

- бюджета за 2011г. се постарахме да намерим някакъв баланс.  Аз съм 

пределно наясно, че средствата, като средства няма да достигнат за всички 

желания и за всички възможни мероприятия, както ние като общинска 
администрация, както ОбС, и както основната част, която обслужваме, 
това са гражданите на общината желаят. Но въпреки всичко и в тези тежки 

години , в тази изключително тежка икономическа ситуация сме се 
постарали да не създадем напрежение за работа в основните направления. 

В същото време и тази година изпълняваме решението, което беше взето 

принципно през 2010г. с приемането на бюджета, на делегирани бюджети 

в сферата на образованието преминават и целодневните детски градини. 

Надяван се, че с този баланс, които Ви предлагаме ще осъществим едно 

нормално функциониране на цялата общинска структура, която се 
финансира от местния бюджет. 
 Искам да Ви помоля за няколко корекции, които просто ще ме 
извините, но голям е обема от информация, която имате на Ваше 
разположение и в комисиите изчислихме немалка част, но просто се 
допуснаха. 
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 На стр. 15 в проекта, който имате, където започват решенията, абзаца, 
които посочва правните основания предвид гореизложеното и на 
основание чл.21, ал.1 т.6 Ви моля да добавите т. 23, като едно 

допълнително правно основание. На стр. 17, т.9 където е 10.1. просто 

техническа е грешката 10.1 си го отбележете да бъде т.10;  Т.10.2 става 10.1. 

10.2.1. става 10.1.1. и т.10.2.2. става т.10.1.2. На стр. 18 т. 14, т.14.1. Ви 

предлагам нов текст, ново съдържание. Т.14.1. да бъде със следното 

съдържание: От 01.01.2011г. ЦДГ на територията на гр. Разград (10 бр.) да 
станат второстепенни разпоредители с бюджетни кредити, работещи по 

системата на делегирани бюджети. Пак ако трябва да го повторя: От 
01.01.2011г. ЦДГ на територията на гр. Разград (10 бр.) да станат 
второстепенни разпоредители с бюджетни кредити, работещи по системата 
на делегирани бюджети. Като старата т.14.1. става 14.2.;старата 14.2 става 
14.3., и старата 14.3 става 14.4. В Приложение 3 на стр. 29 просто има 
допусната сумарна грешка, не са сумирани всички бройки, значи общо 

където е за бюджета, първи ред, общо за бюджета записано е 1737.0 да си 

запишете 1771 и в численост 2011, значи първото е в план численост за 
2010 и второто е в численост 2011 вместо 1737 и половина 1781 бройки. На 
стр.30 пак от Приложение 3 т.8 функция икономически дейности и услуги 

в план численост за 2010г., където са 13 бройки си запишете 47 и  в 

численост 2011 където са 13,0 – 50. На стр. 39 Приложение 3.5. общо за 
функцията 5, 191,5 запишете 198. И на стр. 52 Приложение 3.8. в т.8 общо 

за функцията вместо 13 запишете 47 и в план 2011 вместо 13,0 – 50. 

Всъщност разликата в тези две бройки които са изтървани автоматически 

мултиплицират във всички други корекции, които направихте по 

предходните страници. Това са допълнителните, извинявам се още веднъж 

за неудобството, въпреки че всичко го дооглеждахме просто е допусната 
такава грешка. Постарали сме се предложенията, които бяха направени в 

хода на обсъжданията в ПК, както и по време на публичното обсъждане, 
всички предложения бях обсъдени, те бяха анализирани и в 

заключителното заседание на ПК по бюджет и финанси и с тези 

допълнения откорегиран  го внасяме за разглеждане на настоящата сесия 
на ОбС. 

 Г-н Добрев тук ми посочва на стр.15, правописна е грешката в карето 

пак над решение: Материалът по отчета и проекта ще бъде, вместо ще бъде, 
„е„ представен на местната общност и публично обсъден под формата на 
обществен форум останалото си е така.  
 Благодаря Ви. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Бояджиев. 

 Колеги, и отчета и проекта за бюджета бе разгледан от всички 

постоянни комисии ще помоля председателите по реда, по който ще 
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изброявам комисиите да ни запознаят с решенията на комисиите и 

съответно ако има дебати и предложения. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Г-н Захариев, ще Ви помоля да ни запознаете с решението на ПК по 

управление на общинската собственост, приватизация и 

следприватизационен контрол. 

 

Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

Уважаеми колеги,   

С  6 гласа „ЗА”, 1 „против” и 1 „въздържал се”, комисията приема 
проекта за решение.  
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. Решението на ПК по законност, превенция на 
корупцията, сигурност, контрол на решенията, етика, предложения на 
гражданите и връзка с неправителствени организации, г-н Димитров. 

 

 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК 

Уважаеми колеги,   

 Комисията по законност не е ресорна комисия, но тя обсъди отчета 
за изпълнението на бюджета за 2010г. и проекта за 2011г. и се произнесе с 
решение по този въпрос с гласуване при което с „За” са гласували 3, 1 

„против” и 1 „въздържал се” членове на комисията. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Г-н Илиев, решението ПК по устройство и развитие на 
територията, транспорт на общината. 
 

Г-н Иво Илиев – Председател на ПК 

В нашата комисия с 6 гласа „За”, 1 „против” и 1 „въздържал се ”, 

бюджета се прие. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Решението на ПК по околна среда, селско, горско и 

водно стопанство, г-н Хамиев. 

 

 Г-н Хами Хамиев - Председател на ОбС 

Комисия с 6 гласа „За”, без „против” и 1 „въздържал се ”, подкрепя 
докладната записка. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 
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 Благодаря Ви. Д-р  Гигов, моля да ни запознаете с решението на ПК 

по социална политика, трудова заетост и здравеопазване. 
 

 Г-н Михаил Гигов – Председател на ПК 

С 5 гласа „ЗА”, комисията подкрепя проекта за решение. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Г-жо Монева, заповядайте да ни запознаете с 
решението на комисията по образование и наука 

 

 Г-жа Добринка Монева – Председател на ПК 

 Уважаеми колеги, 

 Постоянната комисия по образование и наука също разгледа отчета и 

бюджета за 2011г. в частта му за образование.  С 7 гласа „За”, 1 „против” и 

1 „въздържал се” подкрепяме проекта за бюджет. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Г-н Атанасов, да ни запознаете с решението на ПК по 

култура, културно – историческо наследство и духовни ценности. 

 

  Г-н Георги Атанасов – Председател на ПК 

 Г-н Председател, 

Уважаеми колеги, на свое заседание от 08.02.2011г. комисията по 

култура, културно – историческо наследство и духовни ценности разгледа 
приемане на уточнения план и отчета за 2010г. и проекта за бюджет на 
община Разград за 2011г. в частта му Функция 7, Почивно дело, култура и 

религиозни дейности,   по-точно културните институции на територията на 
общината. След проведената дискусия комисията не можа да достигне до  

еднозначно решение с 3 гласа „ЗА” и 3 „въздържали се ” не е взето 

решение.  
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Г-н Хамид, решението на ПК за младежта, спорта и 

туризма. 
 

Г-н Музаффер Хамид – Председател на ПК 

 С 5 гласа „ЗА”, без „против” и 1 „въздържал се” се прие проекта за 
решение в частта Функция 7. 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. Госпожо Димитрова, моля да ни запознаете с 
решението на ПК по европейска интеграция и международно 

сътрудничество. 
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 Г-жа Радиана Димитрова – Председател на ПК 

 Благодаря. Докладната беше подкрепена от 4 общински съветника, 
„против” няма и един „въздържал се”. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, както всички знаете разглеждането на 
материалите започна и приключи с ПК по бюджет, финанси и 

икономическа политика. Госпожо Ангелова, имате думата. 
 

 Г-жа Станка Ангелова – Председател на ПК 

 Благодаря Ви, г-н Председател. 

 Наистина материалите по отчета и проекта за бюджет бяха 
разгледани на две заседания на бюджетната комисия, като първото на 8 

февруари беше разширено заседание с участие и на Председателите на 
останалите ПК. Искам да изкажа благодарност на общинската 
администрация  за подробно предоставения ни материал и експозето, което 

беше направено с допълнителни материали и справки по този окончателно 

представен ни материал. На 11 февруари, след като целия проект за 
бюджет беше и отчета за 2010г. разбира се, беше минал през всички 

останали ПК, беше проведен и този обществен форум за обсъждане, 
предложенията, които имаше за вътрешни промени, както и в самата рамка 
на бюджета бяха представени на това заседание. На 11.02. се обсъдиха 
окончателните цифри по приходна и разходна част и от 7 присъствали на 
това окончателно заседание „За” гласуваха 4 броя, „против” 1 и  

„въздържал се” 2.  
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

Благодаря Ви, г-жо Ангелова. Колеги, имате думата за въпроси към 

вносителя. Заповядайте. Няма. Заповядайте, г-н Димитров. 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

Имам към вносителя няколко въпроса. 
1. Какво означава реиженеринг на административните услуги и какъв 

смисъл се влага в това словосъчетание в проекта за бюджет? 

 2. Колко щатни бройки са в Туристическият информационен център? 

 3. Каква дейност е закодирана със обогатяване на туристическите 
анимации и  атракции и създаване на нови? 

 4. За какви дейности са предвидени средствата за културни изяви, 

издателска дейност, рекламно материали, градска монументална 
декорация? 

 5. Какви издания ще издаде община Разград през 2011г.? 
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 6. Какъв е общият обем на приходи от концесии през 2011г. 
планирани? 

 7. Какъв е общият обем на приходи от туристически такси 

планирани за 2011г.? 

 8. За какво са предвидени 750 лв. за капиталови разходи в ЦРД? 

 9. За каква дейност са предвидени 120 000лв. за изграждане на 8 

линейни метра с диаметър 2м. на сметището? 

 10. За какво са наложени санкции от РИОСОВ Русе за увреждане на 
околната среда в размер на 125 000лв. планирани в бюджета за 2011г.? 

 Благодаря. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

Благодаря Ви, г-н Димитров. Г-н, Бояджиев. 

 

/Г-н Денчо Бояджиев и г-н Добрин Добрев говорят без микрофон/ 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Аз пряко ще отговоря на някои от въпросите колегите ще се включат 
за останалите. 
 Втория въпрос колко щатни бройки са в Туристическият 
информационен център – една щатна бройка е там. 

 Каква дейност е закодирана със обогатяване на туристическите 
анимации и  атракции и създаване на нови, г-жа Дякова ще отговори, но е 
свързано конкретно с кандидатстване по оперативните програми. 

 За какви дейности са предвидени средствата за културни изяви, 

издателска дейност, рекламни материали, градска монументална 
декорация тя също ще отговори, но това са неща, които предстоят да се 
случат през тази година. Една част от тях тепърва ще се появят те просто 

ги няма в момента на заявителската маса, но тя ще Ви отговори. 

 Какви издания ще издаде през 2011г., какво имате предвид какви 

издания? 

/г-н Иво Димитров отговаря без микрофон/ 

 Това са средства, които са предвидени като перо за неща които ще се 
появят през цялата 2011, не всичко е в момента фиксирано като конкретен 

продукт, те някои неща възникват в хода на изпълнението на бюджета през 
календарната година и ние сме длъжни да си планираме едно перо от 
средства. Ако това Ви интересува, така Ви давам отговора, а иначе 
конкретно да Ви кажа за всички издания, които ще излязат то просто е 
нереално. 

 Приходите от концесиите, г-жа Ганева е тук и г-н Цонев, ние сме ги 

заложили те са на база на сключените концесионни договори, те са и 

заложени в приходната част. 
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 Общият обем на приходи от туристически такси, той също е заложен 

в приходната част. И то стана данък.  

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Тия туристически такси, които ги приемахме тук. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Вече няма.  С изменение на Закона те станаха данък и се залагат като 

данък. Затова туристическа такса вече няма. 
 

/Г-н Иво Димитров отговаря без микрофон/ 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Колега, Димитров, моля Ви. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 750 лв. за капиталови разходи в ЦРД това е един компютър, който е 
заложен там, като капиталов разход. 

 За каква дейност са предвидени 120 000лв. за изграждане на 8, ами 

това нещо го приказваме всяка година. На новото сметище всяка година се 
изгражда едно коминче по 4м. пръстени във връзка с обирането на 
метаните и другите газове и тази надстройка, тъй като не може да се 
направи предварително 80м. този комин в зависимост от натрупването се 
планират тия средства и се надгражда. Тази година трябва да изградим на 
практика два такива пръстена. Това е цената, стойността на това 
съоръжение, те са внос тази тръби, не са местно производство, така че това 
е отговора.  
За какво са наложени санкции от РИОСОВ Русе за увреждане на околната 
среда в размер на 125 000лв. г-н Цонев ще Ви отговори и по първия въпрос 
Петя Стефанова тук ли е? 

 Какво остана всъщност да му отговаряме на г-н Димитров. Тия 
санкции 125 000лв. Господин, Цонев. 

 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Димитров, 

 Много от въпросите бяха изключителни подробно разисквани, 

обяснявани и коментирани по време на заседанията на ПК и който е бил 

добър слушател а не въздържател е добре запознат с тях. В тава число и 

последният въпрос, който също много добре обясних, не мога да си 

спомня дали сте били като слушател на тези комисии, но това не са 
санкции на общината. Това са планирани, очаквани санкции, които 

ежегодно РИОСОВ налага за неспазване на екологичното законодателство 

на всички структури на територията на  нашата община, стопански 
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структури. Този не изградил пречиствателна или направил пречиствателна 
не както трябва емисии, други отделя емисии и т.н. Има си екологично 

законодателство, което трябва да бъде спазвано от всички стопански 

особено, които произвеждат продукти влияещи на околната среда, като 

отпадъчни някъде трябва да покриват това законодателство. Контролира се 
от Районната инспекция Русе, тя санкционира със съответните годишни 

санкции, месечни и годишни и в резултат от това прави отчисления от тези 

санкции 80% в полза на Община Разград. И тези средства, които се 
привеждат в полза на Община Разград се реинвестират за подобряване на  
екосредата. И тези приходи са заложени  в екологичните дейности ако 

погледнете там има едно приложение, в момента не мога да цитирам точно 

кой номер е. Там има екологични дейности, да 3.6.1. и виждате, че тези 

очаквани приходи се равняват на планирани разходи. 

 По отношение на реинженеринга има си сега термини, които 

наистина някои хора ги познават, това са модернистични термини, но този 

термин е заложен в проекта, който ние реализираме и ако искате мога да 
Ви прочета какво означава административния реинженеринг. Това е 
процес на цялостно, системно преосмисляне и препроектиране на 
процесите и дейностите чрез които се реализират  двете основни за 
администрацията релации. Администрация граждани, администрация 
държавни органи. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Цонев. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Г-жа Дякова, съвсем на кратко, защото то не е възможно да бъдат 
изброени всички тия мероприятия, които ще бъдат обезпечавани в 

направление Култура. 
 

 Г-жа Кина Дякова – зам.-кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 

 Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

 Уважаеми г-н Димитров, 

 Вие явно искате допълнителна разшифровка на разходите за 
дейности  "Други дейности по културата" и така Ви е впечатлил втория 
раздел, който е свързан с подпомагане на културни изяви, издателска 
дейност, рекламно материали, градска монументална декорация. Тук 

виждате, че са изброени всички основни планирани дейности за тази 

година част, от които вече са традиция и се провеждат на определен 

период от време. Издателската дейност е свързана с издаване на материали 

от част от тези мероприятия. Най-вече когато има конференции и 

симпозиуми и е насочена към подпомагане юбилейни годишнини и 



 17

стимулиране на творческата дейност на разградски творци. Много често 

към нас се обръщат за помощ поети и други Разградски творци, които 

издават свои произведения  и имат нужда макар и от малка финансова 
подкрепа. Когато това се случи и получим такива молби обикновено този 

параграф макар и скромно се опитваме да бъдем в помощ на разградските 
творци. Що се касае, за това, какво имаме предвид под туристически 

атракции и анимации, това което тик е залегнало като финансиране в други 

дейности по културата е съвсем скромно като сума и то касае най-вече 
финансирането на тези атракции и анимации, с които общината 
обикновено участва и се представя на туристическите борси. Ако сте 
следили това, което се случва през последната седмица беше една от 
първите борси в София, имахме много сериозно присъствие, представяне 
на наша група от Гецово с вече утвърдилата се атракция заквасване на 
киселото мляко. От този род неща, които се подготвят и представят на 
туристическите борси, макар и в скромен вид и с много скромна сума се 
опитваме да представяме нашия град и да повишаваме неговата 
възможност за привличане на туристи., освен това и да представяме 
неговата визия и като един наистина град, който заслужава вниманието и 

трябва да бъде достойно отбелязан на туристическата карта на България. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Това беше г-н Димитров, отговора на поставените от Вас въпроси. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, други желаещи. Заповядайте г-н Братованов. 

 

 Г-н Пламен Братованов – ПП „ГЕРБ” 

 Във Функция 6 са планирани закупуването на 5 бр. микробуси. 

Какво се има в предвид за тези микробуси и въпросът ми е свързан с 
Домашния социален патронаж, където знам, че има необходимост от 
лекотоварни автомобили. Ще бъде ли задоволена тази нужда или тези 

микробуси са за нещо друго? 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Микробусите не са за ДСП, те също са планирани 5 бр. такива, те са 
тип баничарки, които са за ДСП. Тъй като те са свързани с разнасянето на 
специална посуда и т.н. Микробусите, които са заложени те са предвидени 

за обезпечаване на практика на звената, които ще работят по Програма 
„Развитие”, това са хората, които ще работят в ж.к.”Орел”, групите които 

са сформирани и ще работят на „Пчелина” по поддръжката на цялата 
екосистема на „Пчелина” и единия микробус е за „Паркстрой”. В това 
направление ще бъдат тези 3 микробуса. А за Социален патронаж, пак 

казвам има предвидени допълнително з закупуване на 5 бройки. 
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 Г-н Пламен Братованов – ПП „ГЕРБ” 

 Не ги виждам в капиталовите разходи тези за ДСП. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Има ги. Те са в капиталовите разходи. 

 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

 В капиталовите разходи ги записахме общо 5 броя микробуси, г-н 

Бояджиев. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Като обща бройка, да. 
 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

 Като обща бройка, да. Вътре са тези за ДСП. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Извинявам се. Там са записани. Но двата микробуса ще бъдат за 
както Ви казах хората, които са по Програма „Развитие”, а другите ще 
бъдат тип баничарка за точно такива специфични дейности на ДСП. 

 

 Г-н Пламен Братованов – ПП „ГЕРБ” 

 А защо сте ги записали заедно, а не сте ги разделили във функциите? 

Да се вижда, че е за това.  
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Защото процедурата ще бъде една. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Други въпроси, колеги. Г-н Христов, заповядайте. 
 Колеги, моля Ви за тишина. 
 

 Г-н  Божинел  Христов – независим общински съветник 

  Благодаря Ви, г-н Председател. 

 Надявам се, г-н Бояджиев, че ще дадете думата на г-н Цонев да ми 

отговори на въпроса. 
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Ти предварително си заявяваш кои да ти отговори. 

 

 Г-н  Божинел  Христов – независим общински съветник 
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 Естествено. Съгласно Закона за устройство на територията следва да 
се изготви публичен регистър на зелените площи и растителността. Защо 

никъде не виждаме средства заделени за изготвянето на този публичен 

регистър? 

 Следващият ми въпрос е в Приложение 3.6.1., подточка 2.2 

забелязваме, че са заделени 7 хил. лв. за изготвяне на Общинска програма 
за  опазване на околната среда и управление на отпадъците. Може ли да ми 

кажете, защо толкова голяма сума е заделена за изготвяне на такава 
Общинска програма, като се знае, че  едно от задълженията на общинската 
администрация е да изготвят такива Общински програми?  

 В т.2.6. на същото Приложение е посочено, че се заделят 10 000 лв. 

за поддържане и обследване на детските площадки и игровите съоръжения 
в тях. Ако може да ми каже г-н Цонев, в бюджет 2010г. ние заделихме 
такива средства, поне да се даде някакъв отчет за разходваните средства за 
поддържане и обследване на детските площадки. Знае се, че това 
обследване трябва да се извърши от лицензирана организация какво е 
направено? 

 И последен въпрос, г-н Цонев, последният ми въпрос е свързан с 
планираните средства за изграждане на Зона за краткотраен отдих и детска 
площадка на ул. „28 януари”. Заделени са средства в размер на 30 000 лв. 

за сметка на планираните средства за работа по програми и проекти за 
финансиране. Г-н Цонев подписвайки г-н Денчо Бояджиев със запетайка 
ми отговаря, че тези средства без да се споменава какви трябва да се 
изпълнят от строителя и инвеститора няма да казвам кои са. Защо заделяме 
средства при положение, че на едно от моите питания г-н Цонев ми 

отговаря, че има подписан такъв споразумителен протокол  строителя и 

инвеститора съгласно сключеното споразумение следва да изпълни този 

проект. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Христов. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Мен не ме искат г-н Цонев, теб те иска за отговарящ. 

 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

 Благодаря. От зад на пред ще започна. Наистина имаше питане и 

питането мисля, че е достатъчно коректно. Всички много добре знаем, 

какво представляваше преди тази градинка, то почти не беше градинка. В 

нея имаше изградена една семпла детска площадка. И съгласно това 
споразумение, строителят, който изгради в съседство един жилищен блок 

му беше необходим терен  за разполагане на крановите съоръжения. На 
практика тази зелена територия заедно с детската площадка бяха 
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ликвидирани. Неговите ангажименти бяха по възстановяване им. Но тъй 

като тя се намира в централната градска част и тук ставаше  въпрос  за 
около 15 000 лв., тъй като тя се намира в централната градска част 
преценихме, че е добре да разработим един нов проект. Този проект беше 
възложен и разработен служебно и е на стойност близо 50 000 лв. Той 

включва вече съвсем нова градска градина, която се изгражда с местата за 
отдих, с водните ефекти и с детската площадка. За това тъй като проекта е 
на висока стойност и ние не можем да ангажираме строителя да изгради 

всичко по този проект, а той се ангажира единствено и само по онова, 
което той е разрушил затова сме се договорили и сме преценили ние да 
отделим един финансов ресурс, той да отдели неговите ангажименти към 

15 хил. лв. и да можем да получен един добре оформен завършен, 

централен обект, като зона за отдих и игра на децата. Това е отговора на 
въпроса. 
 По отношение на разшифровката на 3.6.1. за екологичните дейности. 

Имаме изготвяне на две Общински програми, Едната за опазване околната 
среда и другата за управление на отпадъците. Тези общински програми са 
свързани с актуализация и съобразяване с цялото ново законодателство, 

обхващане на всички проблемни дейности, които са на територията на 
общината не само изпълнявани от общинската администрация  а това 
включва всички проблемни дейности, от всички стопански субекти.  

Начина на влияние от тези дейности върху околната среда, една много 

сериозна преценка и оценка от която да се изготви Общинската програма. 
Това не е по силите на общинската администрация да го направи. Преди 

години си правихме такива програмки, но те не са съобразени вече с 
новите норми и изисквания на законодателството по отношение на тяхното 

съдържание и обхват. Затова сме заложили този финансов ресурс, това са 
две отделни програми. 

По отношение на поддържането и обследването на детските площадки 

толкова сме заложили, 10 000 лв. ще започнем, знам че финансовият 
ресурс, който е необходим е по-голям, но ние ще започнем и ще се 
опитаме може би поетапно тази година една част, догодина останалата 
част да направим пълно обследване на детските площадки, което обаче 
трябва да признаем е свързано с планирането  на един значителен 

финансов ресурс с цел привеждането им в съответствие съгласно 

изискванията на промяната в нормативната уредба. Знаем, че миналата 
година май месец мисля че излезе промяна на Наредбата за този тип 

съоръжения, там изискванията са много големи, финансовият ресурс е 
огромен. Това не означава, че ние имаме намерение, след като в този 

период нямаме финансов ресурс да ги преведем в съответствие да ги 

ликвидираме. Просто ще останат във вида в който са, затова сме заложили 

средства за поддържане, докато се изготви програма за тяхното поетапно  
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обновление и привеждането им съгласно изискванията на нормите, които 

са приети с нашето законодателство.  

 Публичен регистър за зелените площи сме го коментирали от 
няколко години. Тук е необходим огромен финансов ресурс. Считам, че в 

този период и години, когато ние сме в кът на средствата, които са 
необходими и трябват ги приоритезираме, това към този момент не  е 
абсолютно необходимо. Тук трябва огромен финансов ресурс, г-н Погинел 

Христов много добре знае, това е заснимане на цялата дървесна 
растителност, това е геодезия, това е картография, това са много неща. И 

са страшно много пари, просто не искам да си ги помислям, това са над 

100 000лв. Можем ли сега да си позволим това нещо, след като имаме 
други приоритети, които приоритети ние трябва да се стремим да 
реализираме. Затова считам, че не време и тази година да правим този 

регистър, просто нямаме финансовите възможности. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Цонев. Други въпроси, колеги? Заповядайте, г-н 

Георгиев. 

 

 Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Добър ден, г-н Председател. 

 Имам четири въпроса: 
 1. Колко е годишната издръжка на едно дете в детските градини в 

частта му за общинските дейности? Годишната. 
 2. На стр. 2 т.А т.2 се губят две незаети бройки, къде точно са 
останали? 

 3. От проекта за решение т.14.1. става ясно, че от 01.01.2011г. ще се 
въведе системата на делегираните бюджети. Въпросът ми е, това е 
юридически, въпросът ми е кога фактически това ще се реализира във 

времето през годината.  
 4. Защо в така представения отчет няма отчет за изпълнението на 
Общинската програма за стимулиране и  използване на велосипедите  в 

Община Разград? 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Георгиев. Заповядайте, г-н Бояджиев. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Само втория въпрос не можах да разбера. 
 

Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 
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 На стр. 2 т.А.2., където става дума за натуралните показатели при 

пресмятане числеността се губят две незаети бройки, къде точно са , в коя 

функция. Секунда и аз да отида на стр.2. Говорим за число, което е 
съставено от цифри. Та числото 1894 това е общата численост, отчетената 
численост е 1865.3. Незаетите бройки и се изреждат къде са. Като направя 
сумата с незаетите бройки, които са 26,8 плюс 1865.3, не излиза 1894,1 с 
цели 2 бройки. Явно някъде е в незаетите, но къде точно? Това ми е 
въпроса. 
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Г-жо Ганева, годишната издръжка на едно дете, имаме ли готовност 
да кажем? Г-жа Дякова, по този въпрос. 
 Г-жа Кина Дякова – зам.-кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 

 Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

 Г-н Георгиев, 

 Знаете, че няма определен стандарт за ЦДГ, но това, което е 
достигнато при нас през годините и при тези разчети, които ние сме 
направили сме достигнали до 450 лв. годишна издръжка на дете. Така 
смятаме и разпределението на средствата за тази календарна година, най-

вече за да можем да направим формулата за ЦДГ. И ако разрешите, г-н 

Бояджиев на втория въпрос за делегираните, тъй като това изисква 
технологично време по подготовката след сесията, формулата ще бъде 
готова в срок, но от тук нататък следват доста технически неща, считаме 
че до 30.04 ще бъде всичко извършено по Закона за счетоводството и 

разпределението на средствата, за да могат да функционират, като 

самостоятелни, второстепенни звена по системата на делегираните 
бюджети. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 За бройките? 

 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

 За двете бройки, като погледнете виждате дофинансирана щатна 
численост за държавните дейности по план е 38 а по отчет е 36 и от там 

идват двете бройки. Прост не са изрично изписани. Дофинансирането 

двете бройки. Виждате ли горе има 38, а отдолу пише 36 и от там излизат 
двете бройки. Видяхте ли, г-н Георгиев? 

 

Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Да. 
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 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

 Да. От там излизат двете бройки. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Той е математик ще ги сметне ей сега. И утвърдително кимна, че ги е 
намерил. Сега за програмата за велосипедите търпим просто критика, 
защото не можахме да изпълним на 100% това, което беше заложено. 

Продължаваме да работим и през тази година, г-н Георгиев. Основно ще 
бъде сега във връзка с работата, която ще предстои по централна градска 
зона, както ме говорили и с Вас в индивидуални разговори, там ще бъдат 
разположени такива местостоянки и държатели на практика за велосипеди 

в централна градска зона. 
 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Бояджиев. Други въпроси, колеги? Въпроси, няма. 
Преминаваме към предложения, мнения по предложения Ви материал към 

тази докладна записка. Заповядайте, имате думата. Няма. Заповядайте, г-н 

Георгиев. 

 

Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Аз ще изразя мнение по представения отчет и проекта за бюджет. 
 Уважаеми дами и господа, 
 Вероятно ще се повторя, но много пъти от тази трибуна съм казвал, 

че бюджета това е концентриран израз на политиката на една община. В 

този смисъл разглеждането на отчета за изпълнението на бюджета за 2010 

и плана за  2011 е един своеобразен разрез на политиката, която се 
провежда в нашата община. Това не са просто числа, това не са просто 

сметки, а това е политика. И е напълно нормално, защото ОбС е 
политически орган и тук му е мястото да се изразяват позиции и 

изразявайки човек позиция  по бюджета всъщност се изразява и по 

политиките, които де реализират в общината. Аз преди да изразя такива 
позиции съм наясно, че оценката за водене на дадената политика я дават в 

края на краищата гражданите след, като отидат да гласуват. Естествено 

съзнавам, че тази година е изборна, предстоят местни и избори, така че 
тази оценка съвсем скоро ще я чуем.  

 По отчета. Аз ще се спра и ми направи впечатление по изпълнението 

на поставените цели. В отчета е казано, че е запазен броя на публичните 
услуги и това е казано ясно. Да, но не казано как се е запазило качеството 

на тези услуги при положение, че имаме намаление във финансирането им. 

Това, че не са закрити звена също ясно е казано в отчета, но не става ясно 

как се оптимизира дейността им. Защото така е казано не се закриват звена 
а се оптимизира дейността им. Т.е. по-малко дейности ли са реализирали 

същите звена или същите дейности, но с по-малко хора? Това не става 
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ясно. Иначе като текст звучи твърде оптимистично, че независимо от 
негативните фактори и строгите и строгите бюджетни ограничения не е 
допуснато отстъпление от поетите ангажименти. И това на фона на 
коректно отчетените тенденции в отчета за увеличение на инфлацията, за 
увеличение броя на безработните в общината, за орязването на бюджета с 
621 000, за изпълнението само на 84,5 % от плана на собствените приходи. 

Съпоставяйки  фактите с твърденията логично се задава въпроса, вярно ли 

е второто? Ако е вярно обаче излиза, че с едни 621 000 лв. през миналата 
година са били планирани не правилно и са щели да изтекат някъде  
неясно през точките и перата на бюджета. Аз по-скоро си мисля, че това не 
е вярно. Във връзка с гореказаното в отчета няма анализ за ефективността 
на направените разходи. Отчитаме като постижение запазването на звената, 
но липсва анализ за ефективността от дейностите им и от там за 
направените разходи. Дали социалната, образователната структура в 

общината са най ефективните?  Няма отговор на този въпрос, а той е важен. 

Важен , защото в община Разград промените стават обикновено с голямо 

закъснение и то под напора на събитията или когато стане задължително в 

резултат на законови промени. Като пример тук мога да дам въвеждането 

на системата на делегираните бюджети в системата на Образованието. 

Смятам, че това е система, която е доказала ефективността си много 

отдавна, дай боже и тази година, имаме такова решение, виждам го 

проекта за решение сега това да се случи за част от детските градини, 

които са на територията на града. Аз примери, разбира се в това 
отношение мога да давам още, ако щете това е най-просто формулирането 

и приемането на Стратегическата цел на Община Разград с цели 6г. сме 
приели и формулирали такава цел. 

 Мисля си, че бюджета не чак толкова сложна система. 
Систематизираш си приходите и след това разпределяш разходите и като 

спазваш ограниченията в частта, която законодателя е наложил. С 

останалата част обаче реализираш общинската си политика. Аз не отричам 

правото на Кмета и екипа му да имат такава политика. Дори си мисля, че 
тя е задължителна и това е елемент от работата му. В края на краищата той 

затова е избран да реализира политиките, които е обещал. В тази му част 
аз си позволявам да имам несъгласие и мнение малко по-различно от 
провежданата политика. Не съм съгласен с начина на разпределение на 
средствата за Образованието. Тук мога да говоря много неща и съм си 

казал мнението в ПК по образование. Мнението ми ще обобщя и ще каца 
тук, че това става по доста несправедлив начин. Във финансовото 

поддържане на едни звена за сметка на други  трябва да има мярка. Това не 
са празни приказки, предлагал съм аргументи подкрепени с числа. Смея да 
твърдя, че през тази година са направени първи стъпки в правилната 
посока, но казвам го ясно те все още са недостатъчни. Не съм съгласен и 

със съществуващата образователна структура по причини, които изразих 
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преди малко. Освен дейностите според мен структурата може да бъде 
оптимизирана. За мен остана непонятно защо допълнително финансираме 
Спортното училище, след като то е с един от най-високите стандарти на 
издръжка за един ученик, след като безвъзмездно сме му предоставили 

безплатно общежитие за учениците. За мен остава непонятно защо 

средствата за извънкласни дейности се дават само и единствено на трите 
извънучилищни звена а училищата не получават нищо от тези пари при 

положение, че има училища, които нямат нито едно дете в тези звена. 
 Не съм съгласен и със срастването на Спортния клуб по борба със 
Спортното училище и явното му финансиране по този начин. Не съм 

съгласен с парите за училищата да се издава вестник „Потомци”. Не съм 

съгласен и с начина на финансиране на спортните клубове от общината. От 
малкото заложени средства 32 000 лв. се разпределят между 11 спортни 

клуба а 57 500 лв. между 4 клуба. Общината е определила 4,5, спорта за 
приоритетни и останалата част от средствата отиват за тях. Разбира се 
Борбата е между тях, между тези спортове. Не съм съгласен  и за 
допълнителните разходи за транспорт, след като има и МО е предоставило 

такива средства за безплатния транспорт на учениците. Това са 
допълнителни разходи, които са отново от бюджета на училището. Ще 
спра до тук с несъгласията си, казва ги, за да е ясно, че има и друго мнение. 
Наясно съм, че в годината, в която предстоят поредните местни избори 

бюджетът е направен така, че да се запази статуквото. Обеден съм в едно. 

Така или иначе предложенията, които сме правили и ще правим ще се 
случват в община Разград. Времето е най-добрият съдник и доказателство 

за това, че никога едно статукво не е последно. Идват нови поколения, с 
по-модерно мислене, с нови идеи, с желание да направят така, че наистина 
Община Разград да е най-доброто място за живеене и бизнес.  Ако 

общински съветник вече трети мандат все съм бил в опозиция на 
управляващите Община Разград и искам да подчертая, че най-големите 
грешки в общината са допускани тогава, когато това мнозинство не се с 
вслушвало в мнението на опозицията. Мога да дам и примери, но смятам, 

че е излишно. Приключих. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви, г-н Георгиев. Други, колеги желаещи да вземат 
мнение по предложения материал? Няма. Заповядайте, г-н Димитров. 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

Аз имам тук две писмени предложения, но първоначално искам да 
направя един малък коментар на предложения бюджет, но преди това 
искам да взема отношение по поставените въпроси, всъщност по 

отговорите. Най-вече да благодаря на г-жа Дякова, която три пъти 
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използва в отговора „скромно”, „скромно” сега разбирам и материалното 

изражение на скромността на общината и на г-жа Дякова към местните 
творци за подпомагане са заделени 106 470 лв., толкова са г-жо Дякова. 

 

 Г-жа Кина Дякова – зам.-кмет на Община Разград 

Не съм дала такъв отговор.  

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

Добре. Аз внимателно следих, то ще го има и в Протокола. Озадачен 

съм от размера на концесиите за 2011г. Погледнете на стр. 27, вече от 
няколко месеца мелим, че ще има концесия на Градския стадион, ако 

концесията ще в размер на 5 000 лв. а ние до тук само в рамките на 
миналото заседание  по това сме заделили, г-н Славев, 80 000 лв. 40 за 
ремонт и 40 за клуба, затова съм гласувал против да знаете, защото все ме 
питате защо. 

 Та сега малкия ми коментар. Може би за 12 път приемаме бюджет и 

корекции на бюджета и си признавам, че никога не ми е било толкова 
трудно да участвам в обсъждане на бюджета. По същество този бюджет е 
безкрайно ясен. Ясен като детска книжка с картинки, всичко се вижда 
какво ще се прави в годината на местните избори. Обаче затруднението 

идва от това какви думи да бъдат подбрани, за да може да бъде правилно 

коментиран този бюджет. Защото ако трябва да се използва правилната 
терминология, тук значи да се псуваме, което е недопустимо в зала. Хората 
отвън го правят, но те могат да си позволят да се държат така както 

заслужаваме. Аз обаче ще използвам, тук съм си написал доста меки 

формулировки. Най-вече, защото съм приел това предизвикателство, което 

е използвано от съставителите на този бюджет да наричат нещата с имена, 
които абе доближават се до истината, ама не са прикриват, така, голата 
истина, както се казва. И преди всичко щях да пропусна да благодаря на г-
н Кмета, който още на втора страница най-накрая след толкова години 

призна, че 97г. е имало криза и чак сега се повтаря същата криза. И да 
припомня на хората и тук на Вас, че тогава ОДС измъкна България от 
криза, благодаря. Ще дойде ред и Вие ще пляскате, не се притеснявайте, г-
н Захариев, към Вас беше репликата. През годината са събрани 2 713 000 

лв. имуществени данъци, или 104,8 % преизпълнение на плана. Данъка от 
недвижимите имоти е преизпълнен със 104,8 %. Данъка върху превозните 
средства и той е преизпълнен с 107,7%. Та до тук хвалба, защото сме взели 

повече пари от хората. Приходите от такси и услуги са 3 982 000 лв. 

увеличение спрямо предходната година с 19 000лв. Със 105,9 % е 
увеличена събраната такса от пазари. Туристическата такса е увеличена с 
151,6%. Получена субсидия в размер на 1 756 000 лв. какво показват 
горните показатели, гражданите плащат повече дори от това, което ние сме 
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планирали да съберем в общината от тях. На всякъде преизпълнението е4 

над 100%. Държавата си е изпълнила ангажимента към общината. Сега 
следва въпросът как се харчат събраните пари. По-добре ли живеят, по 

нови улици ли вървят, по-малко кал ли газят, какви нови услуги ползват? 

Плащат по-високо данъци, по-високи такси и къде отиват парите им, та 
това искат да знаят. Аз се интересувам като гражданин, който плаща 
данъци в Разград. 

 Администрацията се оправдава с ниските приходи от управлението 

на общинската собственост. Тя е едва 34,4% от плана. Така ли е, г-н 

Захариев? Така е. Нали затова Вие станахте Председател на комисията Ви 

сложиха да свършите тази работа, наградиха Ви, грабнахте за принос към 

икономическото развитие, в театъра Вие бяхте с наградата. Аз бях на 
третия, петия ред. 

/г-н Захариев отговаря без микрофон/ 

Не знам, Вие бяхте Председателя, който трябваше да оправи нещата, 
ама както казват „то не става само с ядене, трябва и акъл”. На стр.5 в каре е 
извадено, че посочените задължения са 197 000лв., сега към Вас, г-н Цонев, 

защото Вие казвате 197 000 лв. хвалби, колко добре сме се справяли в 

сравнение с другите общини. 

 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

Продаваш ли, питам от твоя акъл? 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

Акъл нито се продава, нито се купува, г-н Цонев, ражда се с него и 

това ли не знаете. 
 

 Г-н Любомир Цонев – зам.-кмет на Община Разград 

Извинявай, извинявай. 

  

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Г-н Димитров, моля Ви. Още 5 мин. 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Затова на стр. 10 изведнъж се появяват прехвърлени ангажименти 

неразплатени текущи ремонти в размер за  130 х.лв., просрочени разходи 

197 х.лв., капиталови разходи неразплатени на 205 х.лв., буди недоумение 
използваната мярка погледнете там на страницата около, няма ли човек в 

общинска администрация, който да може да каже точно. Когато става 
въпрос за някоя детска градина със стотинките ще ги кажете, обаче когато 

цифрата се върти около половин милион казвате около неразплатени 
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разходи, просрочени задължения. Общата сума 432 хил. лв. или ако 

използвам терминологията около половин милион лв. Общината бърка с 
данъци и такси дълбоко, дълбоко в джобовете и накрая има неразплатени 

сметки.  

Сега ще говоря малко за дълговете. През 2005г. тук мнозинството реши 

да тегли 5 мил. лв. за асфалт преди 6г. на 22.05.2006г. Всяка година 
плащаме главница и лихва. За 2010г. са платени 827 613 лв. главница и 100 

160 лв. лихва само по този заем. Остават да се плащат още 2 577 676лв. 

плюс лихвите върху тях. С тези пари, които  на пожар бяха пръснати за 
една друга предизборна кампания, започнаха да се копаят тези улици само 

седмици след, като бяха асфалтирани. Винаги давам за пример пред 

складовете на търговията. Не само, че вече улици няма а остава повече от 
половината да го плащаме след 6г. На 29.01.2010г. и на 18.08.2010г. 
мнозинството тегли още три кредита: 1 262 301 лв., 89 412 лв., 923 413 лв. 

И тук капацитетите големи  ми обясняваха колко е добре общината да бъде 
с кредити и да задлъжнява. Сега какво представлява обаче, един малък 

анализ. Общият размер на дълга към началото на годината е 4 855 378 лв. 

главница без лихвите, 15,47 от общия бюджет на общината. Обаче, не 
трябва да забравяме, че трябва това нещо да го сравняваме само към 

общинските дейности. Защото държавата няма да ни покрива гяволъка 
дето сме теглили кредити. И към общинските дейности това прави 32,34% 

главница дълг на всеки един от общината. Погледнете стр. 59, г-жо Дякова, 
там всичко е написано. Само за 2011г. освен тия 4 855 378 лв., само 140 

хил. за лихвите ще отидат. Това непосредствено демонстрира какви са 
приоритетите на общинското ръководство при изработването на бюджет, 
стр.8, там е записано. Цитат: С предложения бюджет за 2011г. се осигурява 
стабилност и се създават условия за надграждане”, на стр.15. Кой процес 
на задлъжняване? Да надграждаме дълговете. Общинската администрация 
налага тези приоритети, за 2011г. и се възнаграждава с 1 418 х. лв. по 

стандарт още 372 хил. лв. дофинансиране, общо 1 790 хил. за 
администрацията за 140 щатски бройки по 1065, 48 лв. на месец  през 
годината. Това го има вътре, не е много.  За допълнение това са 
предвидени социално битови разходи в размер на 3% от начислените 
трудови възнаграждения и безплатно униформено облекло. Ще Ви ги 

чета… 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Колеги, моля Ви запазете,  така прекъсвате колегата, имате право на 
реплика, г-н Димитров на последната минута сте. 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 
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Така, отново за поредна година клубовете за пенсионери и инвалиди са 
предвидени 20 000 лв. За приюти и безстопанствени животни щедро са 
отделени 41 200 лв. Отделно още 20 000 лв. за реконструкция на приюта за 
кучета включително и проектните работи. Бизнес „Перистър”, беше 
създадена да осигури високи доходи и трайна заетост, преди години казах, 

че знаем персонално за кого са, сега знаем и размера 242 300 лв. при 

численост на персонала 3 човека. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Г-н Димитров, ще Ви помоля само предложенията да дадете. 
 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Разбира се, да. Аз имам съвсем мъничко още. 
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Но, трябва да спазваме регламента. Ще Ви помоля да кажете 
предложенията, които имате. 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Ето ги. Добре, предложения. Правя конкретни предложения.  

 1. Ремонт и асфалтиране на ул. „Осогово” в отсечката от бул. 

„Южен Булевард” до ул. „Дончо Сумпаров”.  

 2. Ремонт и асфалтиране на ул. „Димитър Ненов” в отсечката от 

бул. „Южен Булевард” до ул. „Димитър Ненов”. 

 3. Ремонт и асфалтиране на ул. „Дончо Сумпаров” от №1 до №19. 

 4. Изграждане на обществена чешма за питейна вода на ул. 

„Дончо Сумпаров” 

 5. Изграждане на обществена чешма за питейна вода до 

ЦДГ ”Райна Княгиня” 

 6. Изграждане на канализацията на с. Стражец. 

Това да влезе в бюджета. Ще ме питате как. Общинската администрация 
нека да реши от къде ще финансира, иначе аз имам конкретни 

предложения, но нека да видим общинска администрация какво ще 
направи. Другото ми писмено предложение: Премахва т. 18 от проекта за 

решение. Т.19 и 20 от проекта за решение стават 18 и 20. 

 Искате ли да обясня защо? Ако ми дадете няколко минути  

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Колега, Димитров, дайте ги и ще ги подложа на гласуване. 
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Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Искам да взема от Правилника предвидените за ръководител на 
група 10 мин., които ми се полагат. Може ли, да го направя преди да 
гласувате, за да знаете за какво гласувате? 

 Г-н Добрин  Добрев – Председател на ОбС 

 Ами ако ползвате десетте минути, останаха Ви още седем така, че 
имате право на още 7 минути. 

 

Г-н Иво Димитров- ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

Нека тогава да продължа, защото се чудите откъде ще ги вземете. За 
естествени водоизточници са заделени 19 х. лв. От тях можем да намалим 

за да предвидим за обществената чешма за питейна вода където хората се 
нуждаят от това. Искам да кажа първо за това предложение за точка 18, 

какво означава, за да знаем Общинския съвет за какво гласуваме. В тази 

част на Общинския съвет се предлага да абдикираме от своите задължения 
да контролираме изпълнението на бюджета. Изземват се всякакви 

инструменти за налагане волята на избирателите чрез Общинския съвет се 
налагат политики, които са в интерес само на администрацията и на Кмета 
на Общината. Какво представлява грубо разделение на бюджета на две - 

държавни и общински дейности на стр.16, т. 8 погледнете и в рамките на 
тези средства държавни и общински Кмета има пълните правомощия 
цитирам: „ Да изменя размера на бюджетните кредити за различните 
видове разходи в обема на общите разходи на една бюджетна дейност; Да 
прехвърля бюджетни кредити за различни видове разходи в една дейност 
или от една дейност в друга в границите на една бюджетна група”. С думи 

прости и ясни: Кмета иска да му гласуваме, тука гледам пак какъв е общия 
бюджет, обема – 14 095 251 лв. и той както си поиска да си прехвърля тези 

пари и да ги харчи както намери за добре в годината на местните избори. 

Това е много добре обмислено, ей там аз виждам на последните редици, че 
разбират много добре заместник кметовете за какво става дума и никой не 
може да иска отчет защото с гласуването на тази точка ние ще дадем права 
на Кмета да го прави. Четиринадесет милиона могат да отидат, преди 

малко казах, че има 19 хиляди за.. дето пръскат бронзовите чурки на 
момченцата пред новия театър, с 14 милиона лева за вода може да бъде 
направено. Не казвам, че ще го направи г-н Бояджиев. Казвам, че ние 
даваме възможност това нещо да се случи. Никакъв контрол да не 
упражняваме. Няма нужда общинската администрация да пита Общинския 
съвет дали е необходимо да се финансира определена  дейност, те ще 
решават и накрая на годината ще ни дадат отчет. И като ги питаме защо – 

те ще ни кажат „Вие дадохте това право” и ще бъдат напълно прави. Така, 
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че помислете дали трябва това нещо да бъде делегирано на Кмета на 
Общината.  

Имам ли още минути? 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Една минута.  
  

Г-н Иво Димитров- ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Една минута. Е, аз за една минута, освен така да ви се усмихна и да 
ви кажа, че каквото повече имам да ви го казвам мога от вънка ако ви е 
интересно да ви го довърша. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. Други предложения, колеги? Заповядайте г-н Георгиев. 

 

 Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Аз чух от изказването на г-н Бояджиев, че през тази година 
Общинската програма за стимулиране използването на велосипеди ще 
бъде пусната напълно, но все пак ще направя предложение, във функция 7 

това да бъде разписано конкретно в проекта за решение. Във функция 7, 

приложение 3.7 в т. 7.6 да се добави: 

 „ За реализация на Общинската програма за стимулиране 
използването на велосипеди – 10 000 лв.  

 Капиталови разходи  от 40 000 лв. да стане 30 000 лв.” 

 Тези 10 000 лв. разбира се биха могли да бъдат взети и от друго перо, 

нямам претенции това да се случи точно пък от капиталовите разходи по 

същата функция, но правя това предложение което не променя съществено 

предложения бюджет.  
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. Други? Заповядайте госпожо Ангелова. 
 

 Г-жа Станка Ангелова – ПП „БСП” 

 Уважаеми господин Председател, 

 Уважаеми дами и господа колеги общински съветници, 

 Много ми се ще когато правим прочит на тези цифри, които 

съставляват проекта за бюджет пък и тези които отразяват отчета за 
предходната година наистина трябва да правим политика защото бюджета 
наистина е израз на местната финансова политика. Тук е прав г-н Георгиев 

като каза, че наистина местната политика намира израз в бюджета, но 

прочита на тези цифри може да се направи от различни гледни точки и ако 
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взема сега да правя реплика към изказванията, които колегите направиха 
преди мен сигурно ще прозрее или пък нашите съграждани ще останат с 
друг тип убеждения относно представения ни материал, както като отчет 
така и като проект за 2011 година. Затова ми се ще, аз да направя един друг 
прочит на тези цифри, който отговаря максимално на истината. В 

сравнение с другите общини, смея да кажа, че познавам и други проекти на 
бюджети, Община Разград не казвам, че е на първо място и в цветущо 

състояние, има резерви, има проблеми, но в никакъв случай не трябва да се 
правят изводите и коментарите които се направиха, че „нищо не е 
направено”, че „това е бюджет на статуквото”, че „това е бюджет, в който 

не прозира никакво напрежение в администрацията” и т.н. Първото нещо 

което трябва да се каже е как влиза Общината в 2011 година. Наистина 
разликата между „просрочени разходи” и „неразплатени разходи” много 

точно трябва да се обясни и на нашите съграждани. Неразплатени са 
всички ония разходи, които са направени в м. ноември и декември  и в 

рамките на сроковете за плащане те са неразплатени към 1 януари, но не са 
просрочени. Това са всички фактури за ток, вода и т.н., които идват в края 
на м. декември или фактурирани извършени работи през м. декември. Това 
в никакъв случай не е някакво нарушение и не утежнява следващата 
година защото се прави навсякъде, дори и в личния ни, семейния  ни 

бюджет е така. 197 х. просрочени задължения ако ги разделим на 
населението на Община Разград, ние сигурно сме в първата десетка в 

национален мащаб и смея да го твърдя, защото 247 милиона просрочени 

задължения отчетоха общините към края на годината при 59 милиона на 1 

януари 2010 година.  Изключително тежка година, която е тежка в резултат 
на намалението на бюджета което се направи през юни месец и касаеше 
цялото второ полугодие. Нека да ги говорим нещата в такъв аспект да 
отразяват реалната истина, че цялата икономия, която е направена във 

второто полугодие даде един добър старт за 2011 година. Това е оценката, 
която трябва да дадем, разбира се и за работата на Общинския съвет и за 
работата на общинската администрация. Нещото, което искам да кажа 
колеги -  в никакъв случай не се почва бюджета да се съставя от приходите, 
да, ще си направим една приходна рамка и почваме да я пълним с разходи. 

Не е така. Потребностите, прехвърлените задължения, всичко онова, което 

е обяснено в този материал се приоритезират и в съответствие с целите за 
развитието на Общината се разпределят разходите. Определено ми се иска 
да кажа, че всички тези оценки, които се направиха и изводи, че може да 
бъде по – добър бюджета, че може да има повече разходи за ремонти и т.н. 

можеха да станат, ако ние си бяхме използвали другото право да увеличим 

данъците. Виждате, че с изменение на Закона за местните данъци и такси , 

Правителството ни даде тази възможност да увеличим данъка върху 

недвижимите имоти, да увеличим и други данъци като вдигна горната 
граница. Ние обаче спестяваме това на нашите данъкоплатци. И пак смея 
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да кажа, в сравнение с други общини, Община Разград е доста под 

средното равнище на ръста на данъците в рамките, на границите на 
данъчните ставки.  

 По отношение на таксите е същото. Беше зададен един въпрос: 
Колко ни струва едно дете? Много добър въпрос, но отговора беше 
наистина в годишен разрез. Всеки месец едно дете в детската градина по 

отношение само на разходите за издръжка, тук не говорим за Фонд работна 
заплата на заетия персонал, който се поема от държавата, струва между 71 

и 75 лв. То е посочено в този материал, аз не ги измислям данните. Колко 

събираме средно – около 42 лв. Значи, ние  дофинансираме издръжката на 
едно дете, което за съжаление би могло да бъде в много по – голям размер. 

Чухме всички, че в Пловдив например освобождават децата в яслите от 
такси. Не се събираха такси до миналата година и за детските градини в 

Несебър и т.н. Но това е само защото тези общини се възползват от 
изменение на законодателството, което ние не можем да направим. 

Например, въведоха се нови плажни такси по плажните ивици, ние не 
можем да се възползваме. Въведоха се нови общински приходи от 
минерални извори, Община Разград не може да се възползва. Ето, всички 

тези богатства, които ги има в други общини се насочват към социални 

привилегии на населението, което живее там. За съжаление ние трябва по – 

скоро да търсим резервите в други насоки. Прави са колегите, аз също съм 

го казвала  много пъти, че трябва по – смело да вървим към оптимизация 
на звената за услуги. По – голяма взискателност да има към тях по 

отношение на приходите, които могат да вкарват в общинския бюджет. 
Казах го и когато имаше интервю с мен по местния радиовъзел – повече 
собствени приходи от нашите културни институти и сега го повтарям като 

Капанския ансамбъл, Симфоничен оркестър и други, Радиовъзела ако щете, 
всички ония, които могат да вкарват повече приходи в общинския бюджет 
за да могат да бъдат преразпределяни, разбира се според приоритетите и 

целите на нашия бюджет. Но пак казвам, ако искахме да има повече 
разходи, трябваше да натоварим населението с по – високи данъци и такси 

и тогава да правим каквото си искаме. Въобще не съм съгласна за 
преценката на дълга. Този дълг е поносим и е далеч под границите, които 

са определени със Закон и ако Общината не ползва дългови инструменти, 

това е по – скоро друг тип оценка, тогава вече ще бъде статукво. Свиваме 
се в рамките на това което може да постъпи и не правим нито крачка в 

страни. Това не е доброто мислене за управление на една местна 
финансова политика. Дълг трябва да се поема, разумен, в разумни граници  

за да може по – устойчиво да се развива тази община, с по – смели 

инвестиционни разходи. Що имало СБКО, що имало безплатно облекло? 

Ами това са законови плащания колеги. Нека да не отиваме към такива 
дребнави бележки. По – скоро да търсим дали тези цели, които са изведени 

в този бюджет са изпълними в тази особена година и всеки според 
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политическата си принадлежност нека да се възползва от тези цели и нека 
да си ги интерпретира пред своя електорат както иска. Но експертната 
оценка на тази разработка е, че е достатъчно подробна и може би тази 

подробност и многото информация която е дадена дава възможност вече да 
правим различни изводи. Само ми се ще да вмъкна и за зона „Перистър” – 

там сме длъжни каквото събираме да се разходва така, че 242 хиляди лева 
в разходите са равни на 242 000 лв. в приходите и тук сами сме определили, 

че не можем да ползваме приходи от баланса на тази зона на този етап. И 

така накрая, пак казвам много изводи могат да се направят. Не можем да 
корим никой за начина по който чете този материал, но много ми се ще 
пред нашите съграждани да се представят нещата, че резервите които има 
в този бюджет, в тази особена година когато трябва да се вземе решение 
кой ще продължи да управлява развитието на тази Община е да се казват 
нещата с истинската им същност. Не се натоварва приходната част, не се 
натоварва населението, всички резерви, които ги има в този бюджет са за 
сметка на оптимизация на разходите на всяко едно звено и оптимизация на 
общинската администрация по отношение на това, че тя се товари с 
привлечените средства, с управлението на проектите. Никой не говори за 
това колко милиона лева и че Община Разград е на едно от първите места 
по брой спечелени проекти и управлението на тези проекти става със 
същата тази администрация. Далеч съм от това да се счита, че аз 
защитавам администрацията защото съм излязла оттам. Нека и това да го 

има като така нюанс в моето изказване, но наистина можем да оценяваме 
само места където сме били. Нека да не даваме такава оценка, че 
администрацията била раздута и че се е наградила с еди колко си лева, 
средства по стандарт. Това преценява държавата да дава за управление на 
една община и ние не трябва да го корим. Напротив, аз ще завърша с 
благодарност към екипа по разработката на този материал защото той е 
подробен и дава отговор на всички въпроси. Въпроса е кой, как иска да 
чете материала.  
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви госпожо Ангелова. Колеги, други желаещи да вземат 
отношение? Няма. Има три предложения към момента, ще ги подложа на 
гласуване по реда на тяхното предлагане. Първото е от колегата Иво 

Борисов Димитров: На основание чл.60 от Правилника за организацията  и 

дейността на Общински съвет – Разград и взаимодействието му с 
общинската администрация предлага:  

1. Премахва т.18 от проекта за решение. 
2. Т.19 и т.20 от проекта за решение стават т. 18 и т.20. 

Моля, гласувайте.  
  



 35

 С 3 гласа „ЗА”, „ против” – 6, „въздържали се” – 16 не се приема 

предложението. 

 

 Второто предложение е също от колегата Иво Борисов Димитров: 

На основание чл.60 от Правилника за организацията  и дейността на 
Общински съвет – Разград и взаимодействието му с общинската 
администрация прави следните предложения за изменение и допълнение 
на конкретни текстове в проекта за решение:  

1. Ремонт и асфалтиране на ул. „Осогово” в отсечката от бул. 

„Южен булевард” до ул. „Дончо Сумпаров”; 

2. Ремонт и асфалтиране на ул. „Димитър Ненов” в отсечката от 

бул. „ Южен булевард” до ул. „Димитър Ненов”; 

3. Ремонт и асфалтиране на ул. „Дончо Сумпаров” от №1 до № 

19; 

4. Изграждане на обществена чешма с питейна вода на ул. 

„Дончо Сумпаров”; 

5. Изграждане на обществена чешма с питейна вода до детска 

градина „Райна княгиня”; 

6. Изграждане на канализация в с. Стражец. 

 

Моля, гласувайте. 
 

 С 6 гласа „ЗА”, „ против” – 6, „въздържали се” – 13 не се приема 

предложението на колегата Димитров. 

 

 Последното предложение, което постъпи е от колегата Пейчо Добрев 

Георгиев, касаещо бюджета за тази година: Във функция 7,  приложение 
№ 3.7 в т. 7.6 да се добави: 

 „ За реализация на Общинската програма за стимулиране 
използването на велосипеди – 10 000 лв.  

 Капиталови разходи  от 40 000 лв. да стане 30 000 лв.” 

 

 Моля, гласувайте. 
 

С 11 гласа „ЗА”, „ против” – 1, „въздържали се” – 12 не се приема 

предложението за изменение на проекта за бюджет за 2011 година.  

 

 Да, заповядайте. 
 

Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Дано не е нахално. Предлагам да прегласуваме моето предложение, 
може би колегите не разбраха за какво точно гласуваме. Става въпрос за 
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нещо много важно да започнем реализацията на тази Програма и да го има 
записано в бюджета ни колеги. Аз, ако са верни думите на Кмета Бояджиев 

нали тези 10 000 лв. няма да стигнат, но пък има предвидени други 

средства за централната градска част разбирам.  

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Значи точно с предвидените средства – централна градска част, тези 

неща ще се заложат, те са елемент, интериор, за какво да ги записваме. Те 
ще бъдат реализирани.  

 

Г-н Пейчо Георгиев - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 В бюджета нямаме  текст по реализацията на тази Програма и това е 
възможността г-н Бояджиев да бъде вписано. Плюс това то не нарушава 
баланса в бюджета по никакъв начин. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 300 000 лв. имаме заложени колега Георгиев. Сега променяме 
структурата на функция  Спорт.  
  

 Подлагам на прегласуване. Колеги, гласувайте предложеното 

предложение от г-н Георгиев.  

 

С 10  гласа „ЗА”, „ против” – 2, „въздържали се” – 13 не се 
приема предложението на г-н Георгиев. 

 

Колеги, подлагам на гласуване в цялост докладната записка с 
направените изменения от вносителя. Моля, гласувайте.  

 
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

     

1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   

2. Божинел Василев Христов  +  

3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова +   

8. Добринка Иванова Монева +   
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9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров  +  

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев  +  

20. Пламен Иванов Братованов   + 

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова   + 

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   

25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов   + 

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев +   

33. Янка Трифонова Георгиева +   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 882 

 
 Съгласно разпоредбите на чл.30, ал.1 и чл.22 от Закона за общинските 
бюджети /ЗОБ/ и чл.9 от Закона за общинския дълг /ЗОД/, Общинският съвет 

разглежда и приема годишен отчет за изпълнението на бюджета, като част от него 

съставлява и годишен отчет за състоянието на общинския дълг. 
 В съответствие с изискванията на чл.12 от ЗОБ, Общинският съвет приема 

общинския бюджет за съответната година. 

 Предложени са годишен отчет на бюджет 2010 и бюджет 2011 г., приложени 

към настоящето решение. 
 Същите са изготвени съобразно процедурата, регламентирана с чл.11, ал.6, 

чл.30, ал.4 от ЗОБ, чл.15 и чл.41 от Наредба № 15 на Общински съвет Разград за 

съставянето, изпълнението и отчитането на общинския бюджет и условията и реда 

за поемането на общинския дълг, за което е приложен Протокол от публичното 

обсъждане от 10.02.2011 г. и обява, публикувана във вестниците: “ЕКИП 7, бр.13 

от 31.01.2011 г., “Гледища”, бр.12 от 31.01.2011 г. и “Лудогорски вестник”, бр.13 от 

31.01.2011 г. 
 Предвид гореизложеното и на основание чл.21, ал.1 т.6 и т.23 и чл.52, ал.1 от 

ЗМСМА, чл.11, ал.7, чл.12, чл.27 и чл.30, ал.1 от ЗОБ, чл.9 от ЗОД, във връзка с 
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разпоредбите на Закона за държавния бюджет на Република България за 2011 г., 
чл.17 и чл.43, ал.1 от Наредба № 15 на Общински съвет Разград за съставянето, 

изпълнението и отчитането на общинския бюджет и условията и реда за 

поемането на общински дълг, Общински съвет – Разград, след поименно гласуване, 
с 21 гласа „ЗА”, „против” – 3, „въздържали се” – 3,  

 

Р Е Ш И: 

 

1. Приема уточнения годишен план на бюджета за 2010 г. по прихода и 

разхода, по функции и дейности, както следва: 

                 1.1. По прихода                                                31 958 188 лв. 

/разпределени по параграфи съгласно Приложение № 2/ 

                 1.2. По разхода                                                31 958 188 лв. 

/разпределени по функции, дейности и видове разходи в Приложение № 3/ 

2. Приема отчета за изпълнение на бюджета за 2010 г., както следва: 

     2.1. По прихода                                     29 713 329 лв. 

/разпределени по параграфи съгласно Приложение № 2/ 

      2.2. По разхода                                     28 015 455 лв. 

 /разпределени по функции,дейности и видове разходи,в т.ч. и целеви средства в 

Приложение № 3/ 

                        2.2.1. Остатък в края на периода                                             1 697 874 лв. 

/разпределен за ДД и ОД съгласно Приложение № 2.1./ 

3.Приема уточнения годишен план и отчета за изпълнение  на фонд 

“Приватизация” /Приложение № 6/ и отчета за извънбюджетните сметки 

/Приложение № 11/; 

4. Приема отчета на общинските предприятия  /Приложения № № 7.1.÷7.4./ 

5. Приема годишния доклад по дълга към 31.12.2010 г. и план 2011 г. 
/Приложение № 5/ 

6. Приема отчета за финансиране на капиталовите разходи през 2010 г. 
/Приложение № 4/ 

7. Приема отчета за лимитирани разходи: 

    7.1. Представителни разходи на кмета на общината                               3 058 лв. 

    7.2.Командировъчни разходи на кмета на общината                                             
4 823 лв. /в т.ч. в страната – 2 957 лв. и в чужбина –1 866 лв./ 

 8. Приема плана по бюджета за 2011 г. както следва: 

     8.1. По прихода                                    31 289 367 лв. 

/разпределени по  видове приходоизточници /”държавни трансфери” и “собствени 

приходи”/ съгласно Приложение № 2/, в т.ч. 

             8.1.1. Приходи за делегирани “държавни дейности”         16 276 711 лв. 

                       8.1.1.1. Обща субсидия                                  15 290 224 лв. 

                                  8.1.1.2. Преходен остатък от 2010 г.                                    986 547 лв.              

                        8.1.2.  Приходи за “общински” дейности                     15 012 596 лв. 

                       8.1.2.1. Данъчни приходи                                     3 064 825 лв. 

                       8.1.2.2. Неданъчни приходи                          9 626 720 лв. 

                       8.1.2.3. Обща изравнителна субсидия                               1 745 300 лв. 

                       8.1.2.4. За зимно поддържане и снегопочистване 
                                               на общински пътища                                                104 500 лв. 

                       8.1.2.5. Целева субсидия за капиталови разходи                 367 500 лв. 

                       8.1.2.6. Възстановен SG ЕКСПРЕСБАНК 

                                               и Фонд ”Енергийна ефективност”                         - 905 000 лв.                                                                           
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                                  8.1.2.7. Възстановен временен безлихвен заем                   300 000 лв. 

                                  8.1.2.8. Лизингова вноска за автомобил                                 -2 576 лв. 

                                  8.1.2.9. Преходен остатък от 2010 г.                                     711 327 лв.                      

                        8.1.3 Приема разпределението на преходния остатък         1 697 874 лв. 

 /разпределен за ДД и ОД съгласно Приложение № 2.1./  

     8.2. По разхода                                                31 289 367 лв. 

/разпределени по функции, дейности и видове разходи в Приложение № 3/,  в т.ч. 

             -   за “държавни” дейности                                                         16 276 771 лв.              

/в т.ч. преходен  остатък от 2010 год. - 986 547 лв./ 

                        -    за “дофинансиране на държавни дейности”                             917 345 лв. 

                        -    за  “общински” дейности                                  14 095 251 лв. 

             8.2.1. Разчет за финансиране на капиталовите разходи, в т.ч. 

разпределение на целевата субсидия за капиталови разходи /Приложение № 8.1/ и 

разпределение на капиталовите разходи, финансирани от § 40 /Приложение 8.2/; 

             8.2.2.Определя  резервиран  бюджетен кредит  по  ф-я  09  в  размер  на 
100 000 лв.            

                        8.2.3. Приема план–сметка на извънбюджетния фонд “Приватизация” 

/Приложение № 6/; 

             8.2.4. Приема плана за 2011 год. по финансовите сметки на: 
ОП”Ученическо столово хранене и почивно дело” /Приложение № 7.1./, на 
ОП”Разградлес”  /Приложение№ 7.2./, ОП “Паркстрой” /Приложение № 7.3./ и 

ОП”Бизнес-зона „Перистър”/Приложение №7.4./ 

             8.2.5. Приема обема на бюджета по кметства  /Приложение № 9/; 

                        8.2.6. Приема бюджета на общината по агрегирани бюджетни показатели 

съгласно Приложение №12. 

            9.Определя максимален размер на дълга за 2011 г.                                       
2 198 619 лв.  

            10. Определя численост и месечен размер на средствата за възнаграждения 

на бюджетните звена съгласно Приложение № 13. 

            10.1. Определя 178 щатни бройки численост на персонала в общинската 

администрация, в т.ч.: 

                10.1.1. 140 щатни бройки със средства за заплати по § 01-00 „Заплати на 
персонала, нает по трудови и служебни правоотношения” в размер на  1 128 000 лв. за 
сметка на трансфера по единния разходен стандарт, в т.ч. за кмет на община и  27 бр. в 

кметства /19 кметове, 2 кметски наместници и 6 специалисти/; 

                10.1.2. 38 дофинансирани щатни бройки със средства за заплати по § 01-00 

„Заплати на персонала, нает по трудови и служебни правоотношения” в размер на 239 

000 лв. за сметка на общински приходи, в т.ч. 14 бр. за кметства. 
            11. Приема разчета за някои целеви разходи:  

     11.1. За представителни разходи  – 10 000 лв.; 

     11.2. За отпускане на помощи за лечение – 20 000 лв. /Отпускането на 

средствата става със заповед на кмета за всеки конкретен случай. Средствата за 

всяка помощ са  до 500 лв. срещу представени медицински документи за неотложно 

лечение и мотивирана невъзможност за осигуряването му/. 

     11.3. За помощи за погребение на починали граждани  -15 000 лв.               

     11.3.1. За служебно погребение на починали жители на общината – без близки 

и роднини, бездомни, безпризорни, настанени в заведения за социални услуги без 
доходи се заплаща по 210 лв. за всеки случай. В помощта се включват разходите за 
издаване на смъртен акт, некролог, ковчег, превоз на покойника, надгробен знак, 

изкопаване и заравяне на гроб. 
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     11.3.2. Еднократна помощ в размер на 150 лв. за лица, регистрирани в 

службите за социално подпомагане по реда на Закона за социално подпомагане и за 
ветераните от войните. 
           12. Приема следните лимити за разходи: 

     12.1. Социално-битови разходи на заетия  персонал по трудови 

правоотношения в бюджетните звена – в размер на 3% от  начислените трудови 

възнаграждения; 

                12.2. Второстепенните ръководители на бюджетни звена, включително и тия 
на делегирани бюджети, определят  със заповед размера на средствата за работно 

облекло в рамките на бюджета си, съгласно Наредбата за безплатното и униформено 

облекло. 

     12.3. Определя разходи за отличия и награди, както следва: 
                       12.3.1. Определя индивидуална парична награда в размер на една 
минимална работна заплата  при връчване на следните награди: 

         - Почетен гражданин на град Разград; 

- Почетен знак „За принос към местното самоуправление”; 

- Награда  “Никола Икономов”; 

- Награда “Акад.Анание Явашов”; 

- Награда “Отличник на випуска”; 

- Награда ”Златен пегас”; 

- Награда за поетично творчество на името на “Станка Николица –Спасо 

Еленина”; 

- Награда за “Европейски принос в развитието на младежките общности в 

Община Разград”; 

- Почетен знак за принос към икономиката на Община Разград.  

                     12.3.2. Определя  колективна парична награда в размер на три мин.р.з. за 
наградите по т.12.3.1.  

                     12.3.3 Наградите по т.12.3.1. и т. 12.3.2 се осигуряват за сметка на 
резервирания бюджетен кредит по т.8.2.2. 

 13. Утвърждава списък с длъжностите, които имат право на транспортни 

разходи /Приложение № 10/; 

     13.1. Упълномощава кмета да утвърди поименен списък на лицата по т.13. 

Размерът на средствата е в рамките на 85% от действителните  разходи за транспорт до 

работното място и в работното време, както и начина на отчитане и контрол на разхода.   
            14. Възлага на кмета на общината да разпредели и утвърди средствата по 

бюджета по пълна бюджетна класификация, по тримесечия, по месеци и по 

второстепенни разпоредители в рамките на приетия обем на бюджета по функции и 

дейности /по Приложение № 3/;  

                14.1. От 01.01.2011 г. целодневните детски градини на територията на 
гр.Разград /10 бр./ да станат второстепенни разпоредители с бюджетни кредити, 

работещи по системата на делегирани бюджети. 

     14.2. Бюджетът в дейност “Общообразователни училища” и „ЦДГ” се 
разпределя  по училища и детски градини от комисии, назначени със заповед на кмета 
на общината и се утвърждава от кмета на общината. 
                14.3. Приходите от услуги и управление на собственост по Наредби №№ 2 и 

14 на Общински съвет - Разград от учебните заведения, детските заведения на 
територията на гр.Разград и културните институти, работещи по системата на 
делегираните бюджети, се преотстъпват в приход по бюджетите им и се планират и 

отчитат като „дофинансиране”. 



 41

                14.4. Средствата по бюджета на общината за читалищна дейност се 
разпределят от комисия, определена със заповед на кмета на общината. 
            15. Дава съгласие възникналият временен недостиг на бюджетни средства за 
“местни” дейности да се покрива текущо с временни безлихвени заеми от набирателни 

и извънбюджетни сметки и фондове на общината. 
            16. Дава съгласие временният недостиг на средства  по извънбюджетни сметки 

за финансиране на проекти по оперативни програми да се покрива от временни 

безлихвени заеми от бюджетни, извънбюджетни и набирателни сметки до 

възстановяването им от управляващия орган. 

            17. Възлага на кмета на общината: 
     17.1. Да определи конкретните права и задължения на второстепенните и 

третостепенните разпоредители с бюджетни кредити; 

     17.2. Да ограничава или спира финансирането на дейности и бюджетни звена 
при нарушаване на бюджетната и финансова дисциплина, Системата за финансово 

управление и контрол и Системата по качество по  ISO 9001/2008; 

    17.3. Да променя общинския бюджет с размера на постъпилите и разходвани 

средства от дарения и спонсорства в съответствие с волята на дарителите и спонсорите. 
  18. При спазване на общия размер на бюджета и разделението му на “държавни” 

и “общински” дейности, предоставя следните правомощия на кмета на общината за 
бюджетната 2011 г.:  
      18.1. Да изменя размера на бюджетните кредити за различните видове 
разходи в обема на общите разходи  на една бюджетна дейност, без средствата за 
заплати и осигурителни вноски в частта за делегираните от държавата дейности; 

      18.2. Да прехвърля бюджетни кредити за различни видове разходи в една 
дейност или от една дейност в друга в границите на една бюджетна група, без да 
изменя общия й размер в частта за местните дейности; 

      18.3. Да разпределя резервния бюджетен кредит, определен за неотложни и 

непредвидими разходи по т.8.2.2;  

      18.4. Да кандидатства за средства от Европейските и национални фондове, 
както и от определените със ЗДБРБ за 2011 г. източници за съфинансиране на 
общински програми и проекти. 

            19. Разходването на бюджетните средства /без целевите средства/ се 
осъществява при съблюдаване на следните приоритети: 

      19.1. Разходите за “държавните” дейности се извършват до размера на 
предоставените трансфери и се използват по предназначение, като разходите за 
трудови възнаграждения и стипендии са приоритетни; 

      19.2. Постъпилите собствени приходи се разходват при следната поредност: 
за трудови плащания; за покриване на просрочените задължения от минали години в 

размер на 197 х.лв.; за разходи, свързани с дейности, за които се събират такси; за 
хранителни продукти; неотложни сезонни разходи /горива, ел.енергия, отопление, вода 
и неотложни текущи ремонти/. 

             20. Текущото финансиране за делегираните държавни дейности се извършва в 

рамките на постъпилите държавни трансфери, а за общинските дейности - до размера 
на постъпилите  средства за местни дейности. 

/Бюджет 2011 г. с всички Приложения е приложен към Протокола/. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Заповядайте г-н Димитров. 
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 Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Обяснение на отрицателен вот съвсем така кратичко. Първо се 
учудвам на гласуването на водача на групата на ДПС г-н Мустан щото 

четох, че няма да подкрепят бюджета, ако няма драстично увеличение на 
капиталовите разходи и тъй като предполагах как ще гласува понеже е на 
общинската ясла в „Разградлес” само да му кажа: Уточнения годишен план 

към 31.12. за капиталовите разходи е 2  803 000 лв., а за 2011 година плана 
2 540 000 лв., не само че няма драстично увеличение г-н Мустан, а има 
намаление с 10.30%, с 262 000 лева, ама Вие никога не си държите на 
думата.  
 Сега да кажа защо гласувах „против”: Тука дадохте правомощия 
Общината да се управлява по най- пиратския начин, без контрола на 
Общинския съвет, да може да върлуват като банда „пирати”, да грабят 
нашите … 

 / Шум в залата. Прекъсват общински съветник Иво Димитров/  

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Колеги, моля ви. 

 

 Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Много ми е хубаво така БСП като ме апострофира, пък и хора, които 

нарушават Закона, ей така на първата банка да не се обаждат много. Затова 
аз в добрите традиции на нашия Съвет ще направя един подарък на Кмета 
на Общината г-н Бояджиев.  

/ Г-н Иво Димитров подарява на Кмета на Община Разград червена шапка 

каквато носят пиратите /. 

 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Ако ми позволите г-н Председател.  

Тази шапка си я сложи на главата тя ще ти подхожда много.  

Искам да благодаря на всички, които …… 

/ Общински съветник Иво Димитров прекъсва Кмета на Община 

Разград г-н Денчо Бояджиев/. 

 

Г-н Иво Димитров - ПП „Обединени демократи- СДС, ДСБ, ЗНС, 

ССД, ДП, БДС Радикали” 

 Заповядайте г-н Бояджиев, с най – добри чувства.  
 

 Г-н Денчо Бояджиев – Кмет на Община Разград 

 Искам да благодаря на всички, които гласуваха и подкрепиха 
Бюджет 2011 година. Това, че тази година е изборна с нищо не променя 
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нещата защото г-н Димитров, в продължение на 4 години, този мандат 
точка осемнадесета в този си вид тя винаги е съществувала и ако имаше ей 

толкова някакво доказателство, че евентуално се вършат някакви пиратски 

престъпления, Вие щяхте да бъдете първия, който ще вземе микрофона от 
тази трибуна и ще говори за тях. Сега, напълно ми е пределно ясно, че 
приемането на бюджета, това си е политика естествено. Съвсем нормално е 
да има изказвания в подкрепа и срещу бюджета. За мен по – важно е 
другото, че това което го каза г-жа Ангелова, тя много ясно и точно го 

изрази, че в тези тежки вече 2 години и половина именно тази „пиратска” 

според Вас администрация създава възможност за развитието не само на 
услугите, въобще за развитието на Общината, независимо от трудностите, 
без да се вдигат данъци, без да се ощетява населението, без да се създават 
предпоставки, без да се закриват институции от които хората, жителите на 
тази Община имат потребност, колкото на Вас да не Ви доставя 
удоволствие този начин на развитие. Съвсем сте прав, хората тази година 
все пак ще си направят някакви изводи и не е без значение какви ще бъдат 
тези избори за хората които гласуват за тях и каква ще бъде оценката за 
тези съветници, които гласуват за интересите на хората и работят за 
интересите на хората и за такива като тебе, извинявай без да те обиждам в 

личен план, които просто си ги приказват. Съжалявам следващия път ще 
ти купя едно кученце и ще ти го подаря и аз най – тържествено, за да 
осъществиш ти максимата, че „ кученцата си лаят, а кервана си върви”, а 
на този „керван” там са качени хората, които мислят за този град. Ти не си 

между тях. Ти си там някъде долу в ниското, между колелата. Внимавай 

само да не те сгазят тези колела, защото както я караш наистина може да 
ти е последен мандат като общински съветник. Не ти го пожелавам, дай 

боже да има такива хора като теб, защото опозицията е потребна, но тук не 
става въпрос за дребното заяждане. Аз мисля, че правилно ще ме разберете 
и вие като колеги, правилно ще разберат и хората, които гледат в момента. 
Тази шапка, аз ти пазя всички подаръци между другото, не аз ти казах ще 
ми е много малка, тя ще ти подхожда повече на твоята глава, но ще ти 

подаря кученцето за да бъдем „квит” в цялата тази ситуация, съжалявам, че 
не го помислих предварително. Другия път ще ти го връча най – 

тържествено този подарък.  

 Изборите са си избори. Заедно ни предстои да работим тази година 
за да може този бюджет наистина да бъде предпоставка за по – нататъшно 

решаване на проблемите.  
 Аз искам да благодаря и на хората, които създават комфорта да се 
развива тази Община, защото събирането на данъци, събирането на такси, 

каза го и г-жа Ангелова е на базата на едни нива, които са даже под 

средните за страната и важно е, че хората го осъзнаха, че трябва да ги 

внасят, защото не сме ли адекватни едни към други, просто няма как да се 
развива тази Община и няма как да се развиват тези услуги. И тези 



 44

проценти за които се говори, за преизпълнението, то беше именно във 

връзка с отзивчивостта на хората, които си платиха и стари неразплатени 

задължения. Знаете ли колко е интересно когато отидеш на запад, срещали 

сме се с колеги кметове и когато в кръга на общия разговор кажем, че 
имаме проблеми със събираемостта, те просто се учудват и не могат да го 

проумеят. Когато на запад им кажеш „ Ние събираме 70 - 80 - 90 % от 
данъците за тях това е непонятно като информация по простата причина, 
че там няма как да не си плащаш данъците. Хубаво е, че хората от нашата 
община това го асимилират, защото то ще бъде в интерес на общините. А 

колкото до инструментите, които ще ползваме и за в бъдеще, ще има и 

други мнозинства, ще има и други ръководства на тази община, този 

инструмент е един от факторите, който ще се използва и за в бъдеще по 

простата причина, че ако искаме да решаваме глобални, мащабни неща 
това е начина по който ще трябва да се осъществява. Никой не говори тука 
пък като го използвахме този инструмент, какви бяха условията, че на 
практика при един гарантиран 3 процентов лихвен процент за целия 
период и малко отгоре, за целия период на изплащане на това задължение, 
една наистина европейска лихва, един европейски лихвен процент, никъде 
в България не можеш да намериш такива условия. И на  много колеги като 

им кажа те остават изненадани, че може при такива условия за 
дългосрочен период независимо от условията на дестабилизация каквито 

дойдоха в нашата страна през последните две години може да се тегли и да 
се изразходва в името на хората. Така, че благодаря ви. Всички заедно ще 
го работим този бюджет. Общинската администрация като инструмент, 
който на практика реализира бюджета сме хората, които сме винаги пред 

вас и винаги може да има мониторинг по всяко едно перо от изпълнението 

на този бюджет. Там самодейност при нас няма.  
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 По процедура г-н Атанасов, заповядайте. 
 

 Г-н Георги Атанасов – ПП „Социалдемократи за Разград” 

 Г-н Председател, моля за 15 минути почивка. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 

Обявявам 15 минути почивка. 
ЗАСЕДАНИЕТО ПРОДЪЛЖАВА 

 

СТАТИЯ 4 

 

Докладна записка от инж. Любомир Трифонов Цонев – зам.-кмет на 
Община Разград 
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 Относно: Учредяване на право на строеж в поземлен имот, с 
идентификатор 61710.505.7201 по Акт №864/10.01.2011 година за 

частна общинска собственост и кадастралната карта на град Разград 

по реда на Закона за общинската собственост чрез публичен търг с 
тайно наддаване. 

 

 Г-н Божинел Христов – независим общински съветник 

 Господин Председател, 

 Значи, Вие видяхте, че вдигнах ръка за да взема думата за моя 

отрицателен вот, сега изведнъж преминавате към следващата докладна 
записка. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Аз не зная за какво сте вдигали ръка, но процедурното предложение 
беше от г-н Атанасов – общински съветник и ние излязохме в почивка и 

приключихме по тази точка. Сега продължаваме със следващата докладна 
записка. Вие знаете, че по процедурни предложения се вземат решенията 
веднага.  
 

Г-н Божинел Христов – независим общински съветник 

 Господин Председател, означава ли това, че искайки някой да излезе 
в почивка, означава ли това, че отнемате думата на някой следващ да се 
изкаже? 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Не съм отнел на никого думата.  
 

Г-н Божинел Христов – независим общински съветник 

Моля Ви, да ми дадете думата. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Колега Христов, продължаваме по следващата докладна записка. 
 Г-н Цонев, имате думата. 
 

 Г-н Любомир Цонев – зам. кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 

Дами и господа общински съветници, 

Както знаете в резултат на изпълнен  проект по Програма ФАР беше 
инфраструкторно обновена една територия,  с площ от 202 188,25 и 

обособена като така наречената Бизнес зона „Перистър” на която на 
Общинско предприятие беше възложено стопанисването и управлението 

на територията. 
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Към момента по – голямата част от иновираните постройки вече са 
заети от местен бизнес. Започнаха да се проявяват интереси и към 

обособените свободни територии като разработен нов подробен 

устройствен план, приет с Решение на Общински съвет от 27.07.2010 

година и в тези територии  са обособени поземлени имоти „За търговски и 

складови дейности”; „За техническа инфраструктура”; „За озеленяване”; 

„За творчески ателиета”; „За хотелски комплекс”; „За трафопост” и „За 
изложбена зала и рекреативна дейност”. 

В Община Разград и в ОП „Бизнес зона „Перистър””са получени 

писмени Заявления  с искане за учредяване на възмездно право на строеж в 

поземлен имот с идентификатор 61710.505.7201 по кадастралната сграда 
на град Разград, находящ се на територията на Бизнес зона „Перистър”. 

Предложението е за изграждане на Склад за търговия на едро с 
лекарствени продукти с разгъната застроена площ от около 3 000 

квадратни метра. Предложението е разгледано на заседание на комисията 
по чл.2, ал.3 от Наредба №21 на Общински съвет за управление и 

разпореждане с имоти общинска собственост на територията на Бизнес 
зона „Перистър” гр.Разград, проведено на 06.12.2010 година, която 

предлага да се проведе процедура за публичен търг с тайно наддаване за 
учредяване на право на строеж върху посочения имот . 

В тази връзка беше изготвена пазарна оценка и необходимата 
данъчна оценка на имота, които са в размер както следва: данъчната 
оценка е 40 680 000 лв. и пазарна оценка 120 576 000 лв. се предлага на 
вашето внимание проект за решение за провеждане на публичен търг  с 
тайно наддаване за учредяване на безсрочно право на строеж в недвижим 

имот-частна  общинска собственост, при начална тръжна цена, определена 
от лицензиран оценител в размер на 120 576 000 лв., разгънатата застроена 
площ на сградата, която ще се изгражда е 3 000 кв.м.. Максимална 
етажност – 2 етажа. Предназначението на сградата – Склад за търговия на 
едро с лекарствени продукти.  

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви г-н Цонев. Колеги, тази докладна записка бе 
разгледана в 2 постоянни комисии. Г-н Захариев, моля да ни запознаете с 
решението на ПК по управление на общинската собственост, приватизация 
и следприватизационен контрол. 

 

 Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

 Уважаеми колеги, с 9 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, 

комисията подкрепя проекта за решение. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  
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Г-н Димитров, моля да ни запознаете с  решението на ПК по 

законност, превенция на корупцията, сигурност, контрол на решенията, 
етика, предложения на гражданите и връзка с неправителствени 

организации. 

 

 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК  

 Комисията по законност разгледа тази докладна записка  и след 

станалите разисквания при проведеното гласуване 5 члена на комисията 
гласуваха „ЗА”, няма „против” и „въздържали се”.  

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси към вносителя. Няма. 
Мнения и предложения? Няма. Преминаваме към процедура гласуване. 
Моля, гласувайте. 

 

С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

     

1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   

2. Божинел Василев Христов Не участва   

3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова Не участва   

8. Добринка Иванова Монева +   

9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров Не участва   

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев +   

20. Пламен Иванов Братованов +   

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова +   

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   
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25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов +   

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев +   

33. Янка Трифонова Георгиева Не участва   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 883 

 

Община Разград е собственик на поземлен имот  с 
идентификатор 61710.505.7201 с площ от 8 262 квадратни метра по 

кадастралната карта на гр. Разград, одобрена със Заповед РД-18-

37/10.03.2008 година на изпълнителния директор на АГКК, изменена 

със Заповед №КД-14-17-341/30.11.2010 г. на началника на СГКК – 

Разград, с адрес: град Разград, улица „Търговска” №7, община Разград, 

област Разград. Трайно предназначение на територията: 

Урбанизирана. Начин на трайно ползване: За друг вид производствен, 

складов обект /стар идентификатор: 61710.505.340, кв.667, п-л V/. 

Имотът е частна общинска собственост и е индивидуализиран с АОС 

№ 864 от 10.01.2011 г.  
В изпълнение на проект BG 2004/016-711.11.03.01.01 „Конверсия 

на бивша военна база”, финансиран по Програма „ФАР” за 

подпомагане на бизнеса, е създадена Бизнес зона „Перистър” град 

Разград с горепосочената територия. Във връзка с реализирането на 

регламентираните в чл.1, ал.4 от Наредба №21 на Общински съвет за 

управление и разпореждане с имоти общинска собственост на 

територията на Бизнес зона „Перистър” гр.Разград стратегически 

цели, е необходимо учредяване на ограничени вещни права върху 

поземлените имоти, находящи са на територията на Бизнес зона 

„Перистър” гр. Разград на представители на бизнеса под различни 

форми. За учредяване право на строеж в поземлен имот с 
идентификатор 61710.505.7201  има проявен инвеститорски интерес, в 

резултат на което комисията по чл.2, ал.3 от Наредба №21 на 

Общински съвет за управление и разпореждане с имоти общинска 

собственост на територията на Бизнес зона „Перистър” гр.Разград, 

определена със Заповед №1139 от 08.06.2010 година на кмета на 

Община Разград, на свое заседание, проведено на 06.12.2010 година, 
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предлага да се проведе процедура за публичен търг с тайно наддаване 
за учредяване на право на строеж върху посочения имот . 

Изготвена е пазарна оценка на правото на строеж в поземлен 

имот с идентификатор 61710.505.7201, по кадастралната карта на град 

Разград за изграждане на сграда с разгъната застроена площ до 3 000 

/три хиляди/ квадратни метра за търговски и складови дейности от 

Павлина Йорданова – оценител на недвижими имоти, с 
рег.№100100301/14.12.2009 година на Камарата на независимите 
оценители, която е в размер на 120 576,00 /сто двадесет хиляди 

петстотин седемдесет и шест/ лева, без ДДС. Съгласно удостоверение 
№0099/11.01.2011 година, издадено от Община Разград, данъчната 

оценка на правото на строеж  в поземления имот с идентификатор 

61710.505.7201   е 40 680.00 лева /четиридесет хиляди шестотин и 

осемдесет лева /.  

Предвид гореизложеното  и на основание чл.21, ал.1, т.8, чл.22, 

ал.1 от ЗМСМА, чл.37, ал.1, ал.7 и чл.41, ал.2 от Закона за общинската 

собственост, чл.17 от Наредба №21 на Общински съвет Разград за 

управление и разпореждане с имоти общинска собственост на 

територията на Бизнес зона „Перистър” гр.Разград, във вр. с чл. 33, ал. 

1, ал. 2, ал. 3 и ал. 4 от Наредба № 2 на Общински съвет- Разград за 

придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи- общинска 

собственост и решение на комисията по чл.2, ал.3 от Наредба №21 на 

Общински съвет за управление и разпореждане с имоти общинска 

собственост на територията на Бизнес зона „Перистър” гр.Разград, 

определена със Заповед №1139 от 08.06.2010 година на кмета на 

Община Разград, проведено на 06.12.2010 година, Общински съвет- 

Разград, след поименно гласуване, с 23 гласа „ЗА”, „против” – няма, 

„въздържали се” – няма, 

РЕШИ: 

 

1.Да се проведе публичен търг  с тайно наддаване по реда на 

глава седма от Наредба №2 на Общински съвет за придобиване, 
управление и разпореждане с имоти и вещи-общинска собственост, за 

учредяване на безсрочно право на строеж в недвижим имот-частна  

общинска собственост, представляващ поземлен имот с 
идентификатор 61710.505.7201, по Акт №864/10.01.2011 година за 

частна общинска собственост, с площ от 8 262 /осем хиляди двеста 

шестдесет и два/ квадратни метра по кадастралната карта на гр. 

Разград, одобрена със Заповед РД-18-37/10.03.2008 година на 

изпълнителния директор на АГКК, последно изменение със Заповед 

№КД-14-17-341/30.11.2010 г. на началника на СГКК – Разград, с адрес: 
град Разград, улица „Търговска” №7, община Разград, област Разград. 

Трайно предназначение на територията: Урбанизирана. Начин на 
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трайно ползване: За друг вид производствен, складов обект.  Стар 

идентификатор: 61710.505.340, кв.667, п-л V. Съседи: ПИ 

61710.505.7244, 61710.505.7203, 61710.505.7202, 61710.505.7246, 

61710.505.7200, 61710.505.7197, 61710.505.7206, при начална тръжна 

цена 120 576,00 /сто двадесет хиляди петстотин седемдесет и шест/ лева, 

без ДДС, определена от независим оценител на недвижими имоти и 

данъчна оценка 40 680.00 лева /четиридесет хиляди шестотин и 

осемдесет лева /, при следните тръжни условия: 

1.1.Разгъната застроена площ на новоизградената сграда до 3 000 

/три хиляди/ квадратни метра, която да отговаря на изискванията на 

Наредба №7 на МРРБ за правила и нормативи за устройство на 

отделните видове територии и устройствени зони и одобрения с 
Решение №741/27.07.2010 година на Общински съвет Разград план за 

застрояване и план-схеми на Бизнес зона „Перистър” град Разград. 

1.2. Максимална етажност на новоизградената сграда  до 2 /два/ 

етажа. 

1.3.Предназначение на новоизградената сграда: Склад за 

търговия на едро с лекарствени продукти. 

1.4. Инвеститорът се задължава да благоустрои пространството 

около обекта в рамките на поземления имот, в който е придобито 

правото на строеж. 

1.5.Срокът за въвеждане на обекта в експлоатация до 18 

/осемнадесет/ месеца от датата на подписване на договора. 

2.Възлага на кмета на Община Разград, а при отсъствието му на 

негов заместник да организира провеждането на публичен търг с 
тайно наддаване, за учредяване на безсрочно право на строеж в 

недвижимия имот по т.1, издаде заповед  и сключи договор въз основа 

на резултатите от проведения търг. 
3.Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община 

Разград и Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от 

приемането му. 

Настоящото решение подлежи на оспорване  в срока по АПК пред 

Административен съд Разград. 

 

СТАТИЯ 5 

 

 Докладна записка от Любомир Трифонов Цонев – зам.-кмет на 
Община Разград 

Относно: Допълнение на Решение № 821 по Протокол № 45 от 

проведено заседание на 30.11.2010 г. на Общински съвет  Разград. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Господин Цонев, имате думата. 
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 Г-н Любомир Цонев –  зам. кмет на Община Разград 

 Уважаеми г-н Председател, 

 Уважаеми дами и господа общински съветници, 

 С  Решение № 821 т.3 по Протокол № 45 от   проведено заседание на 
30.11.2010 г. Общински съвет   Разград даде съгласие Община Разград да 
кандидатства с проект за директно предоставяне на безвъзмездна финансова 
помощ по Приоритетна ОС 3, мярка на подкрепа 3 на Оперативна програма 
„Техническа помощ”, с наименование: изграждане и функциониране на 
областни информационни центрове. По т.4 от  горецитираното решение за  
целите на проекта бе определено да се ползва имот общинска собственост по 

АЧОС №  922 от 24.03.2003 г., находящ се на бул.”България” № 34, 

съставляващ магазин със застроена площ 59,59 кв.м.  

Предвид актуализация на насоките за кандидатстване  по тази 

оперативна програма се изисква изрично в решението на Общински съвет  да 
се посочи, че сградата се предоставя за целите на проекта за период, не по-

малък от 5 /пет/ години, както и че е предвиден ремонт когато това е 
приложимо. В тази връзка е проекта за решение което допълва Решение № 821, 

като се създава нова точка 5/пет/ със следното съдържание: 
 5. Имот общинска собственост по  АЧОС № 922/24.03.2004 г. 
находящ се на бул.”България” № 34 се предоставя за целите на проекта за 
период не по-малък от 5 /пет/ години в който да се предвидят ремонтни 

дейности, когато това е приложимо свързани с промяната на 
предназначението му  и  привеждането му  в съответствие с  изискванията 
на проекта. 

  

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. 

 

Г-н Захариев, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

управление на общинската собственост, приватизация и 

следприватизационен контрол. 

 

 Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

 Уважаеми колеги, с 9 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, 

комисията приема проекта за решение. 
 

  Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси към вносителя. 
Заповядайте. Няма. Мнения и предложения. Процедура гласуване. Моля, 

гласувайте.  
С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 
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Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

     

1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   

2. Божинел Василев Христов Не участва   

3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова Не участва   

8. Добринка Иванова Монева +   

9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров Не участва   

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев +   

20. Пламен Иванов Братованов +   

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова +   

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   

25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов +   

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев +   

33. Янка Трифонова Георгиева Не участва   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 884 

 

С  Решение № 821 т.3 по Протокол № 45 от   проведено 

заседание на 30.11.2010 г. Общински съвет   Разград даде съгласие 
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Община Разград да кандидатства с проект за директно предоставяне 
на безвъзмездна финансова помощ по Приоритетна ОС 3, мярка на 

подкрепа 3 на Оперативна програма „Техническа помощ”, с 
наименование: изграждане и функциониране на областни 

информационни центрове. По т.4 от  горецитираното решение за  

целите на проекта бе определено да се ползва имот общинска 

собственост по АЧОС №  922 от 24.03.2003 г. находящ се на 

бул.”България” № 34, съставляващ магазин със застроена площ 59,59 

кв. м.  

Предвид актуализация на насоките за кандидатстване  по тази 

оперативна програма се изисква изрично в решението на Общински 

съвет  да се посочи, че сградата се предоставя за целите на проекта за 

период, не по-малък от 5 /пет/ години, както и че е предвиден ремонт 

когато това е приложимо. 

 Във връзка с изложеното, както и  на  основание  чл.21   ал.1  т.8  

и   т.23  от ЗМСМА, Общинският съвет Разград, след поименно 

гласуване, с 23 гласа „ЗА”, „против” – няма, „въздържали се” – няма, 

 

РЕШИ: 

  

1. Допълва     свое    Решение    № 821   по   Протокол № 45     от         

проведено заседание на 30.11.2010 г. на Общински съвет    Разград,  

като се създава нова точка 5/пет/ със следното съдържание: 
 5. Имот общинска собственост по  АЧОС № 922/24.03.2004 г. 
находящ се на бул.”България” № 34 се предоставя за целите на 

проекта за период не по-малък от 5 /пет/ години в който да се 
предвидят ремонтни дейности, когато това е приложимо свързани с 
промяната на предназначението му  и  привеждането му  в 

съответствие с  изискванията на проекта. 

Настоящето решение да бъде изпратено на кмета на Община Разград 

и Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането    

му. 

СТАТИЯ 6 

 

 Докладна записка от инж. Ценка Таракчиева  - зам.-кмет на Община 
Разград,  Председател на комисията по чл.2 от Наредба № 2 на Общински 

съвет Разград 

Относно: Изменение на Наредби на Общински съвет Разград 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Заповядайте госпожо Таракчиева. 
 

 Г-жа Ценка Таракчиева –  зам. кмет на Община Разград 
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 Уважаеми г-н Председател, 

 Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

Съгласно разпоредбите на чл.8, ал.2 от Закона за общинската 
собственост Общинският съвет е приел  Наредба  № 2  за придобиване, 
управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост, 
Наредба № 16 за управление, стопанисване и ползване на земи и гори от 
общински поземлен фонд и на гори и земи от общински горски фонд,  

Наредба № 17  за условията и реда за установяване жилищните нужди на 
граждани, настаняване под наем и продажба на общински жилища и 

Наредба № 21 за управление и разпореждане с имотите общинска 
собственост на територията на „Бизнес зона „Перистър” гр. Разград. 

Съгласно разпоредбите на посочените наредби е предвидена ежегодна 
актуализация на наемните цени с индекса на инфлация за предходната 
година, считано от 1 март. 

И в четирите наредби е регламентирано отдаването под наем на 
общинските имоти да се осъществява по наемни цени, определени в 

приложения към съответните наредби, като е предвидена тяхната ежегодна 
актуализация, със статистически отчетения индекс на инфлация за 
предходната година,  след решение на общинския съвет по предложение на 
съответните комисии, създадени като помощни органи на кмета на 
общината относно дейностите, свързани с придобиването, управлението и 

разпореждането с общинско имущество. 

Отчетеният от Националния статистически институт  процент на 
инфлация за 2010 г. е в размер на 4.5 %. 

В този смисъл предлагам проект за вашето решение: 
1. Приема изменение на Наредба № 2 на Общински съвет Разград за 

придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска 
собственост, както следва: 

1.1. Отменя Приложение № 1 към Наредба № 2.  

1.2. Приема ново Приложение № 1 към Наредба № 2.  

2. Приема изменение на Наредба №16 на Общински съвет Разград за 
управление, стопанисване и ползване на земи и гори от общинския 
поземлен фонд  и гори и земи от общинския горски фонд, както следва: 

2.1. Отменя  Приложение №1 към Наредба №16.  

2.2. Приема ново Приложение №1 към Наредба №16.  

3. Приема изменение на Наредба № 17 на Общински съвет Разград за 
условията и реда за установяване на жилищните нужди на граждани, 

настаняване под наем и продажба на общински жилища, както следва: 
3.1.  Отменя Приложение № 1 към Наредба № 17 

3.2. Приема ново Приложение № 1 към Наредба № 17.   

4. Приема изменение на Наредба №21 на Общински съвет Разград за 
управлението и разпореждането с имотите общинска собственост на 
територията на „Бизнес зона „Перистър” гр. Разград, както следва: 
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Чл.5, ал.1 придобива следната редакция: 
„Чл.5. /1/ Размерът на началната месечна наемна цена се определя в 

лева/кв.м. РЗП, както следва: 
• за помещения за производствена дейност и услуги – 1,25; 

• за помещения за административни дейности – 1,05; 

• за търговска площ в сгради – 1,25; 

• за заведения за хранене и развлечения – 1,88.” 

5. Настоящото решение влиза в сила от 01 март 2011 г. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. 

Тази докладна записка бе разгледана в 2 постоянни комисии. 

Г-н Захариев, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

управление на общинската собственост, приватизация и 

следприватизационен контрол. 

 

 Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

 Уважаеми колеги, с 9 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, 

комисията подкрепя проекта за решение. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Г-н Димитров, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

законност, превенция на корупцията, сигурност, контрол на решенията, 
етика, предложения на гражданите и връзка с неправителствени 

организации. 

 

 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК  

 Комисията по законност също единодушно с 5 гласа „ЗА”, без 
„против” и „въздържали се”, подкрепя проекта за решение.  
 

  Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси. Заповядайте. Няма. 
Мнения и предложения. Процедура гласуване. Моля, гласувайте.  
 

С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

     

1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   

2. Божинел Василев Христов Не участва   
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3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова Не участва   

8. Добринка Иванова Монева +   

9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров Не участва   

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев +   

20. Пламен Иванов Братованов +   

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова +   

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   

25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов +   

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев Не участва   

33. Янка Трифонова Георгиева Не участва   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 885 

 

Съгласно разпоредбите на чл.8, ал.2 от Закона за общинската 

собственост Общинският съвет е приел  Наредба  № 2  за придобиване, 
управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска собственост, 

Наредба № 16 за управление, стопанисване и ползване на земи и гори 

от общински поземлен фонд и на гори и земи от общински горски 

фонд,  Наредба № 17  за условията и реда за установяване жилищните 
нужди на граждани, настаняване под наем и продажба на общински 

жилища и Наредба № 21 за управление и разпореждане с имотите 
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общинска собственост на територията на „Бизнес зона „Перистър” гр. 

Разград.  

 И в четирите наредби е регламентирано отдаването под наем на 

общинските имоти да се осъществява по наемни цени, определени в 

приложения към съответните наредби, като е предвидена тяхната 

ежегодна актуализация, считано от 1 март, със статистически 

отчетения индекс на инфлация за предходната година,  след решение 
на общинския съвет по предложение на съответните комисии, 

създадени като помощни органи на кмета на общината относно 

дейностите, свързани с придобиването, управлението и 

разпореждането с общинско имущество. 

Отчетеният от Националния статистически институт  процент 

на инфлация за 2010 г. е в размер на 4.5 %. 

На заседания на комисиите по чл.2 от Наредба № 2   за 

придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи – общинска 

собственост, чл.3 от Наредба № 17  за условията и реда за 

установяване жилищните нужди на граждани, настаняване под наем и 

продажба на общински жилища и по чл.2, ал.3 от Наредба № 21 за 

управление и разпореждане с имотите общинска собственост на 

територията на „Бизнес зона „Перистър” гр. Разград е решено да се 
предложи на общинския съвет да вземе решение за актуализация на 

наемните цени със статистически отчетения индекс на инфлация за 

2010 год. в размер на 4,5%.  

Актуализацията на наемните цени води до необходимостта от 

изменение на приложенията към посочените наредби, 

регламентиращи размерите на месечните наемни цени. 

Изготвеният проект за изменение на приложенията към 

наредбите, в съответствие с изискванията на чл. 26, ал. 2 от Закона за 

нормативните актове бе публикуван на 03.02.2011 г. 
Предвид гореизложеното, както и на основание чл. 79 от 

Административно процесуалния кодекс, чл. 21, ал.1, т. 8 от ЗМСМА, 

чл. 37, ал. 3 от Закона за нормативните актове /ЗНА/, Указ № 883 за 

прилагане на ЗНА, чл. 15, ал. 6 и чл.17, ал. 6 от Наредба № 2 на 

Общински съвет Разград за придобиване, управление и разпореждане 
с имоти и вещи – общинска собственост, §3 от Преходните и 

заключителни разпоредби от Наредба №16 на Общински съвет 

Разград за управление, стопанисване и ползване на земи и гори от 

общинския поземлен фонд  и гори и земи от общинския горски фонд, 

чл.22 от Наредба №17 на Общински съвет Разград за условията и реда 

за установяване на жилищните нужди на граждани, настаняване под 

наем и продажба на общински жилища и чл.7 от Наредба №21 на 

Общински съвет Разград за управлението и разпореждането с имотите 
общинска собственост на територията на „Бизнес зона „Перистър” гр. 



 58

Разград, Общинският съвет, след поименно гласуване, с 22 гласа „ЗА”, 

„против” – няма, „въздържали се” – няма,  

 

       РЕШИ: 

 

1. Приема изменение на Наредба № 2 на Общински съвет Разград 

за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи – 

общинска собственост, както следва: 

1.1. Отменя Приложение № 1 към Наредба № 2 на Общински 

съвет Разград за придобиване, управление и разпореждане с имоти и 

вещи – общинска собственост; 

1.2. Приема ново Приложение № 1 към Наредба № 2 на 

Общински съвет Разград за придобиване, управление и разпореждане 
с имоти и вещи – общинска собственост, приложено към настоящето 

решение. 
2. Приема изменение на Наредба №16 на Общински съвет 

Разград за управление, стопанисване и ползване на земи и гори от 

общинския поземлен фонд  и гори и земи от общинския горски фонд, 

както следва: 

2.1. Отменя  Приложение №1 към Наредба №16 на Общински 

съвет Разград за управление, стопанисване и ползване на земи и гори 

от общинския поземлен фонд  и гори и земи от общинския горски 

фонд; 

2.2. Приема ново Приложение №1 към Наредба №16 на 

Общински съвет Разград за управление, стопанисване и ползване на 

земи и гори от общинския поземлен фонд  и гори и земи от общинския 

горски фонд, приложено към настоящето решение.  
3. Приема изменение на Наредба № 17 на Общински съвет 

Разград за условията и реда за установяване на жилищните нужди на 

граждани, настаняване под наем и продажба на общински жилища, 

както следва: 

3.1.  Отменя Приложение № 1 към Наредба № 17 на Общински 

съвет Разград за условията и реда за установяване на жилищните 
нужди на граждани, настаняване под наем и продажба на общински 

жилища; 

3.2. Приема ново Приложение № 1 към Наредба № 17 на 

Общински съвет Разград за условията и реда за установяване на 

жилищните нужди на граждани, настаняване под наем и продажба на 

общински жилища, приложено към настоящето решение.  
4. Приема изменение на Наредба №21 на Общински съвет 

Разград за управлението и разпореждането с имотите общинска 

собственост на територията на „Бизнес зона „Перистър” гр. Разград, 

както следва: 
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Чл.5, ал.1 придобива следната редакция: 

„Чл.5. /1/ Размерът на началната месечна наемна цена се 
определя в лева/кв.м. РЗП, както следва: 

• за помещения за производствена дейност и услуги – 1,25; 

• за помещения за административни дейности – 1,05; 

• за търговска площ в сгради – 1,25; 

• за заведения за хранене и развлечения – 1,88.” 

5. Настоящото решение влиза в сила от 01 март 2011 г. 
6. Настоящето решение да бъде изпратено на Областния 

управител на Област Разград в 7-дневен срок от приемането му. 

7. Настоящето решение да бъде публикувано в един местен 

вестник. 

Решението подлежи на оспорване в срока по 

Административнопроцесуалния кодекс пред Административен съд Разград. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 60

Приложение №1 към Наредба №2 на ОбС Разград 

 

/изм. с Решение № 863 по Протокол № 49 от 25.04.2007 г. на ОбС гр.Разград, изм. с Решение № 107 по Протокол № 7 от 28.02.2008 г. на ОбС гр.Разград,  

доп. с Решение № 283 по Протокол № 18 от 29.12.2008 г. на ОбС гр.Разград, изм. с Решение №337 по Протокол №21 от 24.02.2009 г. на ОбС гр. Разград, 

доп. С Решение №440/28.07.2009 г. на ОбС гр. Разград, доп. с Решение №615 по Протокол №34 от 29.01.2010 г., ново с Решение № 885 по Протокол № 48 от 

22.02. 2011 г. на ОбС гр. Разград/ 

ТАБЛИЦА  
за  

месечни наемни базисни цени на имоти и части от имоти-общинска собственост в лв./кв.м. 
 

Зони 

Помещения 

за произв. 

дейност и 

услуги 

Помещения 

за лекарски 

кабинети и 

кантори 

Помещения за 

администра-

тивни дейности 

Търг. 
площ в 

сгради 

Заведения 

за хранене и 

развлечения  

Навеси  за 

търговски 

цели 

 

Терени за 

павилиони Паркинги 

Незастроени 

имоти или 

незастроени 

части от 
имоти 

 

Спортни 

обекти в 

сгради 

Други 

 

Социални 

дейности 

и услуги 

І 3.35 4.72 2.25 4.72 5.16 0.98 12.68 0.39 0.51 0.07 8.45 0.07 

 

II 2.85 3.74 2.10 3.74 4.72 0.74 10.40 0.29 0.39 0,07 7.48 0.07 

 
III 2.25 2.85 1.80 2.85 3.74 0.61 8.37 0.23 0.31 0,07 6.59 0.07 

 
IV 1.86 1.86 1.58 1.86 2.40 0.23 6.59 0.08 0.26 0,07 4.72 0.07 

 

 

ЗАБЕЛЕЖКИ: 

1. Границите на зоните са приети с Решение № 302.1, Протокол  № 27 от 24.11.1997 г. на Общински съвет гр.Разград. 

2. Когато даден имот се намира на границата между две зони, при определяне на мес. наемна базисна цена се отчита по-високата зона.   
3.При отдаване под наем на нежилищни помещения, находящи се на територията на кметствата от общината и учебните заведения да се ползват базисните наемни 

цени, определени за четвърта зона.  
4. За складови помещения да се ползват цени представляващи 70% от цените на основните дейности, а за сервизни помещения - 50%. 

5. За “други дейности” да се считат помещения, отдадени за луксозни, хазартни, финансово-кредитни, застрахователни и други дейности. 

6. Павилиони на Централен  общински пазар се отдават под наем на цена от 14.38 лв./кв.м. 

7. За стълбищни подходи към търг. обекти, офиси и др., изграждани върху общ. земя се заплаща наем в четворен размер от определените за навеси. 

8. За терени за спорт 0,02 лв./ м
2 
. 

9. За ползването на подземни проводи (канални мрежи, колектори и др.) – общинска собственост се заплаща наем 0,23 лв./л.м. 

10. Цените на възмездното право на ползване се приравняват на наемните цени за съответната зона и предвиденото предназначение. 
11. За монтиране на кафе-автомати в сгради общ. собственост се заплаща наемна цена в зависимост от предназначението на сградата и очаквания оборот. 
12. /нова, приета с Решение №440/28.07.2009 г. На ОбС/ За селскостопански постройки извън границите на населените места – месечна наемна цена 0,22 лв.кв.м. 
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13. /нова, приета с Решение №440/28.07.2009 г. На ОбС/ За стопански дворове, летища – месечна наемна базисна цена 2,61 лв. на дка 
14. /стара т.12; поредността изменена с Решение №440/28.07.2009 г. на ОбС/ Всички цени са без ДДС.  

15. /нова Решение №615/29.01.2010 г. на ОбС/ За общопрактикуващите лекари и лекарите по дентална медицина, сключили договори с РЗОК гр. Разград, при ползване 
на общински имоти за лекарски кабинети в селата на общината и ж.к. „Орел”, бл.20, вх.А, ап.1, ап.2 и ап.3, наемната цена на кв.м. е 10% от месечните базисни 

цени, определени в колона №3 „Помещения за лекарски кабинети и кантори”. 

 
   Приложение №1 към Наредба № 16 на Общински съвет Разград за управление, стопанисване и ползване на 

земи и гори от общински поземлен фонд и гори и земи от общински горски фонд 
/изм. Решение № 124 по Протокол № 8 от 25.03.2008 г. на Общински съвет гр.Разград; изм.-Решение № 624 от 23.02.2010 г., по Протокол № 35 на Об.С; ново с 
Решение № 885 по Протокол № 48 от 22.02. 2011 г. на ОбС гр. Разград/ 

1.       За земи от ОПФ – годишен наем  

Начин на трайно 

ползване 
Мярка 

Категория 

І ІІ ІІІ ІV V VІ VІІ VІІІ ІХ Х 

Ниви 
лв. / 

дка 
22.99 22.99 20.90 19.85 18.81 17.77 16.72 15.68 14.63 14.63 

Ливади 
лв. / 

дка 
6.27 6.27 6.27 6.27 5.22 5.22 5.22 4.18 4.18 4.18 

Пасища и мери 
лв. / 

дка 
4.18 4.18 4.18 4.18 3.14 3.14 3.14 2.09 2.09 2.09 

Трайни насаждения 

/овощни и лозя / 

лв. / 

дка 
26.13 26.13 26.13 26.13 20.90 20.90 20.00 15.68 15.68 15.68 

* Новообразувани 

имоти по плановете 
за земите по §4 от 

ЗСПЗЗ 

лв. / 

дка 
- - - 41.80 31.35 26.13 20.90 - - - 

 

* В случаите, когато под наем се отдава новообразуван имот, спечелилият търга (конкурс) се задължава да 

заплати и разходите за направената документация по образуването на имота. 

2. За имоти от ОГФ за настаняване на постоянни пчелини – годишен наем – 15.68 лв. /дка. 

3. За имоти ОПФ (мери и пасища) за настаняване на постоянни пчелини – годишен  наем – 20.90 лв./дка. 

4. За земи от ОГФ представляващи  площи за специализирана фуражна база /дивечови ниви/ – годишен  наем – 15.68 лв./дка
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   Приложение № 1 

към Наредба 17 на ОбС-Разград 

 

Определяне на наемни цени за общински жилища 

 

I. Месечни наемни базисни цени на жилища и дворни места в лв./кв.м. 

/изм. с Решение № 113 по Протокол № 7 от 28.02.2008 г. на Об.С-Разград, изм. с Решение № 337 по 

Протокол № 21 от 24. 02. 2009 г. на Об.С – Разград; изм. с Решение № 836 по Протокол № 45 от 

30.11.2010 г. на Об.С – Разград; ново с Решение № 885 по Протокол № 48 от 22.02. 2011 г. на ОбС гр. 

Разград/ 

 

Зона За жилища За дворно място 

I 0,70 0,05 

II 0,67 0,03 

III 0,62 0,03 

села 0,54 0,01 

 

II. Корекционни коефициенти 

 

 Показател Намален
ие в % до 

Увеличе
ние в % 

до 

 Конструкция на сградите 

 

  

1 Жилище в паянтови и полумасивни сгради 25 - 

2 Жилище в масивни сгради 12 - 

3 Жилище в сгради с монолитни или сглобяеми скелетни рамкови 

стоманенобетонни конструкции; пакетоповдигани плочи, скелетно-

безгредови конструкции и конструкции, изградени по системите „пълзящ 

кофраж” и „едроразмерен кофраж”   

- 7 

 Разположение на жилищата във височина   

1 Втори етаж при двуетажна жилищна сграда  - 8 

2 Втори до шести етаж - 7 

3 Последен етаж при жилищни сгради на три и повече етажа и за всеки седми 

и по-висок етаж 

4 - 

4 За жилище с височина на пода под 0,3 м спрямо средното ниво на терена 1 за всеки 

пълни    

10 см. 

- 

 Преобладаващо изложение на жилищните /без сервизните/ помещения   

1 Юг, югоизток - 2 

2 Запад, североизток - - 

3 Север, северозапад 4 - 

 Благоустройствено съоръжаване   

1 За жилище в сграда над 5 етажа без асансьор 5 - 

2 За жилище с централно отопление - 7 

3 За жилище без складово помещение 5 - 

4 За жилище без водопровод и канализация   7 - 

5 За жилище, разположено в съседство с трафопостове, помпени агрегати, 

асансьорни машинни помещения, абонатни станции и други източници на 
шум, топлина и др.    

7 - 

 

III. Формула за определяне месечен наем за общинско жилище: 
   

Н = Ц  х   К  х  П 

 

Н   -  месечен наем 

 

Ц   -  установена наемна базисна цена за съответната зона 
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К = 1 + [ (к1 +к2+………кп) : 100 ], където к1 +к2+………кп  са корекционни коефициенти в    увеличение или намаление  по 

отделните показатели  

П  -   обща полезна площ на жилището 

 

СТАТИЯ 7 

 

 Докладна записка от инж.Ценка Христова Таракчиева –Стефанова – 

зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Учредяване на безвъзмездно право на ползване върху 

част от имот- частна общинска собственост. 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Имате думата госпожо Таракчиева. 
 

Г-жа Ценка Таракчиева– зам.-кмет на Община Разград 

 Оттеглям тази докладна записка. 

 

СТАТИЯ 8 

 

 Докладна записка от инж. Ценка Христова Таракчиева –Стефанова – 

зам.-кмет на Община Разград 

 Относно: Учредяване безвъзмездно право на ползване върху част 

от имот - частна общинска собственост, находящ се в с. Благоево. 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Имате думата. 
 

 Г-жа Ценка Таракчиева  - зам. кмет на Община Разград 

 Благодаря  г-н Председател. 

 Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

Получена е докладна записка от председателя на Общинския съвет 
на пенсионерите гр. Разград   с искане за безвъзмездно предоставяне  за 
ползване от  пенсионерския клуб в село Благоево  на  част от общински 

имот - частна общинска собственост, представляваща   класна стая на 
първия етаж на закритото училище  „Христо Ботев” в селото. 

Пенсионерският клуб в селото е  член на Общинската организация на 
пенсионерите. 
 Молбата е разгледана на заседание на комисията по чл.2 от Наредба 
№2 на ОбС Разград за придобиване, управление и разпореждане с имоти и 

вещи - общинска собственост, която се е произнесла с положително 

решение. 
Във връзка с гореизложеното предлагам проект за решение:  

Учредява безвъзмездно право на ползване за срок от   5   години на 
сдружение „Съюз на пенсионерите – 2004” гр. София, за нуждите на 
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пенсионерския клуб в с. Благоево върху част от имот - частна общинска 
собственост, представляваща помещение със застроена площ 44 кв. м. от 
първия етаж на двуетажна сграда, находяща се в парцел XVI, кв.26 по 

плана на с. Благоево, община Разград.  

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Колеги, тази докладна записка бе разгледана в 2 

постоянни комисии. 

Г-н Захариев, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

управление на общинската собственост, приватизация и 

следприватизационен контрол. 

 

 Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

 Уважаеми колеги, с 9 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, 

комисията приема  проекта за решение. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Г-н Димитров, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

законност, превенция на корупцията, сигурност, контрол на решенията, 
етика, предложения на гражданите и връзка с неправителствени 

организации. 

 

 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК  

 Комисията по законност също единодушно с 5 гласа „ЗА”, без 
„против” и „въздържали се”, подкрепя проекта за решение.  
 

  Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Имате думата за въпроси, колеги. Няма. Мнения и 

предложения. Процедура гласуване. Моля, гласувайте.  
 

С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

     

1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   

2. Божинел Василев Христов +   

3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова Не участва   
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8. Добринка Иванова Монева +   

9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров +   

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев +   

20. Пламен Иванов Братованов +   

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова +   

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   

25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов +   

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев Не участва   

33. Янка Трифонова Георгиева Не участва   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 886 

 

Община Разград е собственик, съгласно  АОС №1/29.09.1997 

година.   на имот, представляващ парцел XVI, кв.26 по плана на с. 
Благоево, община Разград и намиращите се в него две двуетажни 

сгради. Към част от една от сградите – бивше  училище ”Христо 

Ботев”, представляваща   класна стая на първия етаж на сградата  е 
проявен интерес за безвъзмездно ползване  от пенсионерския клуб в 

селото. Понастоящем  сградата на закритото училище „Христо Ботев” 

е свободна. 

Предвид гореизложеното и на основание чл.21, ал.1, т.8, чл.22, 

ал.1 от ЗМСМА, чл.39, ал.4 от Закона за общинската собственост, 

чл.39, ал.3, т.3 от Наредба №2 на Общински съвет Разград за 

придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи - общинска 

собственост, Общински съвет Разград, след поименно гласуване, с 24 

гласа „ЗА”, „против” – няма, „въздържали се” – няма, 
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РЕШИ: 

 

1.Учредява безвъзмездно право на ползване за срок от   5   

години на сдружение „Съюз на пенсионерите – 2004” гр. София, за 

нуждите на пенсионерския клуб в с. Благоево върху част от имот - 

частна общинска собственост, представляваща помещение със 
застроена площ 44 кв. м. от първия етаж на двуетажна сграда, 

находяща се в парцел XVI, кв.26 по плана на с. Благоево, община 

Разград, при граници на частта от имота: север – коридор, запад – 

стълбище, изток – класна стая. 

 2. Възлага на кмета на Община Разград да издаде заповед и 

сключи договор  за учредено безвъзмездно право на ползване върху 

частта от имота, описана в т.1. 

 3.Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община 

Разград и Областния управител на Област Разград в 7-дневен срок от 

приемането му. 

 Настоящото решение подлежи на оспорване в срока по АПК пред 

Административен съд Разград. 

 

СТАТИЯ 9 
 

Докладна записка от инж. Ценка Христова Таракчиева-Стефанова – 

зам.-кмет на Община Разград 

Относно: Удължаване срока на наемния договор между Община 

Разград и “Ученически отдих и спорт” ЕАД гр. София. 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Заповядайте госпожо Таракчиева. 
 

Г-жа Ценка Таракчиева – зам.-кмет на Община Разград 

Уважаеми господин Председател, 

Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

На 05.03.2011 г.  изтича тригодишния срок на договора за наем 

между Община Разград и “Ученически отдих и спорт” ЕАД гр. София за  
част от имот – публична общинска собственост, представляваща ап.119 от 
първия етаж на бл. ”Г” на сградата на Общежитие за средношколци гр. 

Разград, ул. Н. Й. Вапцаров №10, състояща се от две стаи, коридор и 

санитарно помещение с обща площ от 59 кв.м. В тази връзка е получено 

писмо от изпълнителния директор на “Ученически отдих и спорт ЕАД гр. 

София с молба за удължаване срока на договора с две години. 

Молбата е разгледана на заседание на комисията по чл.2 от Наредба 
№2 на Общински съвет Разград за придобиване, управление и 

разпореждане с имоти и вещи - общинска собственост, която предлага 
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Общинският съвет да вземе решение, с което да се удължи срокът на 
договора.  

В тази връзка предлагам проект за вашето решение: Удължава с две 
години срока на договор №77/05.03.2008 год. за наем между Община 
Разград и “Ученически отдих и спорт” ЕАД гр. София   на част от имот -
публична общинска собственост - представляваща  ап.119 от първия етаж 

на бл.”Г” от сградата на Общежитие за средношколци гр. Разград, ул. „Н. 

Й. Вапцаров” №10, състояща се от две стаи, коридор и санитарно 

помещение с обща площ от 59,00 кв.м.  
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Колеги, тази докладна записка бе разгледана в 2 

постоянни комисии. 

Г-н Захариев, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

управление на общинската собственост, приватизация и 

следприватизационен контрол. 

 

 Г-н Симеон Захариев – Председател на ПК 

 С 9 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”, комисията подкрепя  
проекта за решение. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Г-н Димитров, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

законност, превенция на корупцията, сигурност, контрол на решенията, 
етика, предложения на гражданите и връзка с неправителствени 

организации. 

 

 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК  

 Комисията по законност също единодушно с 5 гласа „ЗА”, без 
„против” и „въздържали се”, подкрепя проекта за решение.  
 

  Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси към вносителя. Няма. 
Мнения и предложения. Процедура гласуване. Моля, гласувайте.  
 

С П И С Ъ К 

на общинските съветници от Общински съвет – Разград 

Мандат 2007 – 2011 година 
22. 02. 2011 г. – поименно гласуване 

 

№ Име, презиме, фамилия „ЗА” „против” „въздържал 

се” 

     

1. Ахмед Исмаилов Ахмедов отсъства   
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2. Божинел Василев Христов +   

3. Валентин Колев Вълчев +   

4. Валентина Маркова Френкева отсъства   

5. Георги Димитров Георгиев +   

6. Георги Маринов Атанасов +   

7. Джемиле Мехмедова Махмудова Не участва   

8. Добринка Иванова Монева +   

9. Добрин Станчев Добрев +   

10. Иво Борисов Димитров +   

11. Иво Бориславов Илиев +   

12. Иво Иванов Хаджииванов отсъства   

13. Калоян Руменов Монев +   

14. Миле Димитров Милев +   

15. Михаил Милев Гигов +   

16. Музаффер Мустан Хамид +   

17. Наско Стоилов Анастасов отсъства   

18. Неждет Мехмедов Хасанов +   

19. Пейчо Добрев Георгиев +   

20. Пламен Иванов Братованов +   

21. Рабиха Рахми Хаджийонуз +   

22. Радиана Ангелова Димитрова +   

23. Радостин Георгиев Киров +   

24. Румен Адриянов Славев +   

25. Селиме Касимова Карагьозова отсъства   

26. Симеон Асенов Захариев +   

27. Станка Владова Ангелова +   

28. Стоян Димитров Ненчев +   

29. Стоянка Иванова Курдова +   

30. Стоян Костадинов Стоянов +   

31. Тодор Симеонов Крушевски отсъства   

32. Хами Ибрахимов Хамиев Не участва   

33. Янка Трифонова Георгиева Не участва   

 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 887 

 

Община Разград е собственик, съгласно АОС №261/1997 год., на 

имот - публична общинска собственост - Общежитие за средношколци 

гр. Разград, ул. „Н. Й. Вапцаров” №10. За част от имота, 

представляваща ап.119 от първия етаж на бл.”Г” от сградата има 

сключен договор за наем №77/05.03.2008 год. между Община Разград и 

“Ученически отдих и спорт”  ЕАД гр. София, чийто срок изтича на 

05.03.2011 год. С писмо вх.№26-00-82.1/21.01.2011 год. на 

изпълнителния директор на “Ученически отдих и спорт” ЕАД гр. 

София  е отправено искане за удължаване срока на договора с още две 
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години. Молбата е разгледана на заседание на комисията по чл.2 от 

Наредба №2 на Общински съвет Разград за придобиване, управление и 

разпореждане с имоти и вещи - общинска собственост, която предлага 

Общинският съвет да вземе решение, с което да се удължи срокът на 

договора. 

Предвид  гореизложеното,  както и на основание  чл.21, ал.1, т.8, 

чл.22, ал.1 от ЗМСМА, чл.14, ал.7  от Закона за общинската 

собственост и чл.15, ал.4  от Наредба № 2 на Общински съвет Разград  

за придобиване, управление и разпореждане с имоти и вещи – 

общинска собственост и писмо с вх.№ 26-00-82.1/21.01.2011 год. на 

изпълнителния директор на “Ученически отдих и спорт” ЕАД гр. 

София,  Общински съвет Разград, след поименно гласуване, с 24 гласа 

„ЗА”, „против” – няма, „въздържали се” – няма, 

 

РЕШИ : 

 

1.Удължава с две години срока на договор №77/05.03.2008 год. за 

наем между Община Разград и “Ученически отдих и спорт” ЕАД гр. 

София   на част от имот - публична общинска собственост - 

представляваща  ап.119 от първия етаж на бл.”Г” от сградата на 

Общежитие за средношколци гр. Разград, ул. „Н. Й. Вапцаров” №10, 

състояща се от две стаи, коридор и санитарно помещение с обща площ 

от 59,00кв.м /петдесет и девет квадратни метра/, при граници на 

частта от имота: запад - коридор, север - помещение, юг – стълбище.  
2.Задължава кмета на Община Разград да сключи анекс към 

наемния договор за частта от имота, описана в т.1 

3.Настоящето решение да бъде изпратено на кмета на Община 

Разград  и Областния управител на Област Разград  в 7-дневен срок от 

приемането му. 

Настоящото решение подлежи на оспорване в срока по АПК пред 

Административен съд Разград. 

 

СТАТИЯ 10 
 

Докладна записка от Кина Дякова  –  зам. кмет на Община Разград 

 Относно:  Участие на Община Разград в обявената кампания за 

набиране на кандидати по Проект „Красива България” през 2011 г. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Заповядайте госпожо Дякова. 
 

 Г-жа Кина Дякова – зам. кмет на Община Разград 

 Уважаеми господин Председател, 
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 Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

 Проект „Красива България” е част от програмата на МТСП за 
намаляване на безработицата, стимулиране на заетостта в страната и 

постигане на нейната устойчивост. Подкрепят се проекти от социалната 
инфраструктура, насочени към обновяване на социално значими обекти и 

се финансират в рамките на утвърдените средства за активна политика на  
пазара на труда  за съответната година по бюджета на МТСП. Определени 

са мерките по които може да се кандидатства за 2011 година. По мярка 
02.02 „Спешно подпомагане на социални домове” допустимите дейности 

са свързани със строително – ремонтни работи  или реконструкция на 
действащи социални домове за деца, възрастни хора с увреждания в т.ч. и 

за възрастни хора с деменция. По тази мярка съфинансиращата вноска от 
кандидатите е минимум 20 % от общата стойност на проекта. 
 Общината има изработен инвестиционен проект за изграждането на 
вътрешна газова инсталация за Дом за възрастни с деменция със 
самостоятелен топлоизточник на газ на стойност  61 102 лева. 
 До момента Дома за възрастни хора с деменция се отоплява от обща 
газова инсталация заедно с Дома за стари хора. Изграждането на вътрешна 
газова инсталация със самостоятелен топлоизточник ще осигури 

необходимата топлинна мощност вследствие на което ще се избегнат 
загубите от подземния топлопровод между двата дома и ще се постигнат 
нормативните температури  в отопляемите помещения. Всичко това ни 

мотивира да кандидатстваме по тази мярка по проект „Красива България” 

и молим за вашето съгласие за участието на Общината в този проект и 

приемане на 20% от общата стойност за съфинансиране от страна на 
Общината.  
 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви госпожо Дякова. Колеги, тази докладна записка бе 
разгледана в три постоянни комисии.  

 Господин Гигов, моля да не запознаете с решението на ПК по 

социална политика, трудова заетост и здравеопазване. 
 

 Г-н Михаил Гигов – Председател на ПК 

 С 5 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се” подкрепя проекта за 
решение.  
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Г-н Димитров, моля да ни запознаете с решението на 
ПК по законност, превенция на корупцията, сигурност, контрол на 
решенията, етика, предложения на гражданите и връзка с 
неправителствени организации. 
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 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК  

 Комисията по законност единодушно с 5 гласа „ЗА”, подкрепя 
проекта за решение.  
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Госпожо Ангелова, моля да ни запознаете с решението на ПК по 

бюджет, финанси и икономическа политика. 
 

 Г-жа Станка Ангелова – Председател на ПК 

 Проекта за решение по тази докладна записка е подкрепен със 7 

гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се”. 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

 Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси към вносителя. 
Въпроси няма. Мнения и предложения. Няма. Преминаваме към процедура 
гласуване. Моля, гласувайте.  
 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 888 

 

Обявена е  кампания за набиране на кандидати за участие по 

Проект „Красива България” през 2011 г. и са определени и мерките , 
по които може да се кандидатства. 

 Община Разград има възможност да кандидатства по мярка 

02.02. „Спешно подпомагане на Социални домове”, включваща 

допустими дейности свързани с ремонт или реконструкция на 

действащи социални домове за деца и възрастни в т.ч. за възрастни 

хора с деменция. 

 За целта  е  изготвен инвестиционен проект за изграждане на 

вътрешна газова  инсталация за Дом за възрастни с деменция със 
самостоятелен топлоизточник на газ. 
 Общата стойност на проекта е 61 102 лв. с ДДС. Съгласно 

условията за финансиране Общината следва да осигури минимум 20% 

от общата стойност на проекта. 

 Предвижда се да се преустрои складовото помещение в сутерена 

на сградата и в него да се монтира отоплителен газов котел и да се 
реконструира съществуващата отоплителна инсталация. 

 Това  ще намали разхода на топлоенергия и ще даде възможност 

за достигане на нормативите за отопление на ползваните  помещения. 

 Съгласно насоките за кандидатстване проектното предложение 
следва да бъде одобрено от Общински съвет. 
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 Във връзка с гореизложеното и на основание чл.21, ал.1 ,т.23 от 

ЗМСМА Общински съвет Разград, с 24 гласа „ЗА”, „против” – няма, 

„въздържали се” – няма,  

РЕШИ  : 

 

 1. Общински съвет Разград дава съгласие Община Разград да 

кандидатства за участие по Проект „Красива България” през 2011 г. 
по мярка 02.02. за обект Дом за възрастни с деменция , находящ се на 

ул. ”Х. Димитър” № 17 за изграждане на вътрешна газова   

инсталация със самостоятелен топлоизточник на обща стойност 61 102 

лв. с ДДС. 

 2. Приема да осигури 20 % от общата стойност на проекта по т.1 

 3. Възлага на кмета на Община Разград да подготви и внесе 
необходимата документация за участие в Проект „Красива България” 

– 2011г. 
 Настоящото решение да бъде изпратено на Кмета на Община Разград 

и Областен управител на  Област Разград в седем дневен срок от 
приемането му. 

СТАТИЯ 11 
 

Докладна записка от Кина Дякова – зам. - кмет на Община Разград 

 Относно: Приемане на  отчет за дейността на Местната комисия 

за борба срещу противообществените прояви на малолетните и 

непълнолетните през 2010 г. 
 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Госпожо Дякова, заповядайте. 
 

Г-жа Кина Дякова – зам. - кмет на Община Разград 

Уважаеми господин Председател, 

Уважаеми госпожи и господа общински съветници, 

Съгласно чл.6 от Закона за борба срещу противообществените 
прояви на малолетните и непълнолетните/ ЗБППМН/ към общините  се 
създават  местни комисии      / МКБППМН/ . 

Местната комисия е назначена от кмета със заповед, в състав от 13 

души – юристи, психолози, педагози и представители на специализирани 

организации. 

Комисията организира и координира социално – превантивната 
дейност на територията на общината, издирва и установява съвместно с 
Детска педагогическа стая, отдел “Образование”, Дирекция “Социално 

подпомагане” малолетните и непълнолетните, които се нуждаят от помощ 

и взема мерки за тяхната социална закрила и развитие. 
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Съгласно изискванията на чл.7 ал.2 от ЗБППМН е представен отчет 
за дейността на Местната комисия за борба срещу противообществените 
прояви на малолетните и непълнолетните  през 2010 г. 

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви госпожо Дякова. Колеги, докладната записка с отчета 
бяха разгледани в 2 наши постоянни комисии.  

Госпожо Монева, ще Ви помоля да ни запознаете с решението на ПК 

по образование и наука. 
 

Г-жа Добринка Монева – Председател на ПК 

В постоянната комисия по образование и наука беше разгледан 

Отчета за дейността на Местната комисия за борба срещу 

противообществените прояви на малолетните и непълнолетните и с 9 

гласа „ЗА”, без „против” и без „въздържали се” се подкрепя проекта за 
решение.  

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Г-н Димитров, моля да ни запознаете с решението на 
ПК по законност, превенция на корупцията, сигурност, контрол на 
решенията, етика, предложения на гражданите и връзка с 
неправителствени организации. 

 

 Г-н Стоян Димитров – Председател на ПК  

 В комисията по законност беше проведена обстойна дискусия по 

отчета на местната комисия и комисията се произнесе с решение при което 

с 5 гласа „ЗА”, без „против” и „въздържали се” подкрепя проекта. Считаме, 
че е необходимо да уведомим Общинския съвет, че въз основа на отчета за 
дейността на Местната комисия и през тази година комисията по законност, 
съгласувано с общинска администрация, Местната комисия, училищните 
власти и Районно полицейско управление ще предприеме допълнителни 

мерки във връзка с превенцията на отрицателните прояви сред малолетни и 

непълнолетни.  

 

Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС 

Благодаря Ви. Колеги, имате думата за въпроси. Няма. Мнения и 

предложения? Няма. Процедура по гласуване. Моля, гласувайте.  
 

Общинският съвет взе следното  

 

РЕШЕНИЕ 

           № 889 
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В изпълнение на Закона за борба срещу противообществените 
прояви на малолетните и непълнолетните към общината е създадена 

местна комисия, чиято численост и състав  за 2010 г. са определени със 
заповед № 192/19.02.2010 г. на кмета на Община Разград. 

Съгласно изискванията на чл.7 ал.2 от ЗБППМН е представен 

отчет за дейността на Местната комисия за борба срещу 

противообществените прояви на малолетните и непълнолетните  през 
2010 г., съставляващ  Приложение  1 към настоящето решение. 

На основание чл.21, ал.1, т.23 от ЗМСМА и във връзка с чл. 7 

ал.2 от ЗБППМН Общински  съвет Разград, с 24 гласа „ЗА”, „против” 

– няма, „въздържали се” – няма, 
 

РЕШИ : 

 

1. Приема Отчет за дейността на Местната комисия за борба 

срещу противообществените прояви на малолетните и 

непълнолетните през 2010 година – Приложение 1. 

2. Настоящото решение да бъде изпратено на кмета на 

Община Разград и  Областен управител на Област Разград, в 7-дневен 

срок от приемането му. 

О Т Ч Е Т 

 
ЗА ДЕЙНОСТТА НА МЕСТНАТА КОМИСИЯ ЗА БОРБА СРЕЩУ 

ПРОТИВООБЩЕСТВЕНИТЕ ПРОЯВИ НА МАЛОЛЕТНИТЕ И 

НЕПЪЛНОЛЕТНИТЕ ПРИ ОБЩИНА РАЗГРАД   ЗА  2010Г. 

 

Местната комисия за борба срещу противообществените прояви на 
малолетните и непълнолетните - Разград организира, ръководи и 

контролира дейностите по превенция на детското асоциално поведение в 

общината. 
Дейността се осъществява в две основни направления - корекционно-

възпитателна работа с проявените лица и превантивна работа сред 

подрастващите . 
Корекционно - възпитателна работа: 

През изтеклата година в Местната комисия са постъпили общо 80 

преписки и сигнали за извършени противоправни деяния от малолетни и 

непълнолетни лица. Голямата част от тях са получени от Районна 
прокуратура – 50, от органите на полицията са 27 и от длъжностни лица и 

граждани -3. По тези случаи са образувани  76 възпитателни дела. 
Сравнението с предходните години показва увеличаване на броя на делата 
/ 2009г.-61бр., 2008г.- 46бр./. От всички възпитателни дела 62 са решени  и 

14 са прекратени по чл.13»Б» и чл.21 от Закона за БППМН. 
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  От общият брой постъпили преписки и сигнали най - много касаят 
извършени кражби – 30. Посегателствата са най-често върху мобилни 

телефони, пари, лично имущество, метали, храни, дърва и др. Три от 
деянията са побои с нанасяне на телесни повреди, 12 са хулигански прояви, 

има два случая на управление на леки автомобили без шофьорски книжки, 

един случай на рекет над връстник, едно бягство от дома, едно бягство от 
училище. За първи път комисията е работила над едно дело за дишане на 
лепило от група непълнолетни момчета и момичета. За нарушения на 
Закона за БДСЛ /изгубени лични карти/ са 25 от сигналите.  
  Не са постъпили преписки за тежки престъпления като убийства, 
отвличания, въоръжени грабежи и др. 

Извършители на посочените противообществени прояви и 

престъпления са 91 малолетни и непълнолетни лица, като от тях 

извършители на противообществените прояви са 7 непълнолетни /за 
бягство от дома -1, за бягство от училище -1, за дишане на лепило -5/,28 са 
извършили кражби, 6  рекет, 4  побои, 19 хулигански прояви,,2 са 
управлявали МПС без книжка , 25 са извършили нарушения на закона за 
българските документи за самоличност. От всички извършители 14 са 
момичета. 

По-голямата част от деянията са осъществени самостоятелно. От  
група от 2,3 и по-вече  лица са извършени 23 от престъпленията. 
Обединени са действали най-често  непълнолетните. 
  Единадесет от децата са извършили повече от едно деяние през 
годината, други осем са били проявявани и през предходните години.   

           Съставите на Местната комисия са наложили възпитателни мерки на 
общо 78 проявени – 17 малолетни и 61 непълнолетни. В много от случаите 
са наложени повече от една мярка. 

Наложените 143 мерки се разпределят както следва: 
                     - чл.13, ал.1 т.1 «Предупреждение» - 67 

                     - чл.13,ал.1, т.2 «Задължаване да се извини на пострадалия» - 1 

                     -чл.13, ал.1, т.3 «Задължаване да участва в консултации, 

обучения и програми за преодоляване на отклоненията в поведението» - 5 

                     -чл.13, ал.1, т.4 «Поставяне под възпитателния надзор на 
родителите със задължение за полагане на засилени грижи» - 23 

                      -чл.13, ал.1, т. 5 «поставяне под възпитателен надзор на 
обществен възпитател» - 40 

                       -чл.13,ал.1, т.10 «Задължаване на непълнолетния да извърши 

определена работа в полза на обществото» -2 

                       -чл.13,ал.1, т.12 « Предупреждение за настаняване във 

възпитателно училище - интернат с изпитателен срок 6 месеца» -4 

                       -чл.13,ал1,т.13 «настаняване във възпитателно училище -

интернат» -1 
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При определяне на възпитателната мярка тричленният състав е 
отчитал както тежестта на извършеното деяние, така и личностните 
особености на детето, наличните ресурси за справяне в микросредата и 

възможностите за интервенция без откъсване от обичайната обстановка. 
Показателен е фактът, че само едно дете е предложено за настаняване в 

институция. 

Възпитателните дела се провеждат съгласно разпоредбите на закона 
за БППМН. Председателстват се от юриста Златка Иванова. Задължително 

присъстват родител и представител на Отдела за закрила на детето. При 

нужда в заседанието участва класен ръководител, педагогически съветник 

или психолог. През годината само двама непълнолетни са се ползвали от 
правото си на адвокатска защита. Възражения или обжалване на решения 
от възпитателно дело не е имало. Трудностите при призоваването на някои 

лица се преодоляват с помощта на РУ»Полиция», които извършват 
принудително довеждане на неявилите се деца и родители, съгласно 

ЗБППМН.  

Като най-ефективна мярка в работата на комисията се утвърждава 
надзорът на обществен възпитател. Изпълнява се от 9 педагози -

обществени възпитатели, които извършват индивидуална корекционно -

възпитателна работа с всяко от определените им деца. Установявайки 

редовни, близки контакти с проявените, възпитателите изучават личността, 
потребностите и поведението им и се стремят да коригират 
съществуващите деформации, да попълнят дефицитите им , да формират 
модели на просоциално мислене и поведение. Редовно посещават учебните 
заведения на децата, беседват с учителите им, включват ги в извънкласни 

дейности При нужда оказват  педагогическа помощ и на родителите – 

предоставят им информация за детското развитие и особености, укрепват 
диалога родител - дете, подобряват емоционалната връзка между тях, 

работят за преодоляване на причините довели до проблема. 
За провеждане на работата си в комисията възпитателите разполагат 

с две стаи. Едната е за индивидуална работа и е оборудвана с видео и 

аудио техника. Втората е занималня с два компютъра с постоянна интернет 
връзка. Тази база спомага за привличане на децата и провеждане с тях на 
по-интересна и задълбочена работа.                          

Традиционно, вече няколко години ,като корекционна мярка се 
прилага включването на проявени деца в  групата за работа с компютри 

към ЦРД,  в смените на «Еко лято» и в Детската академия по безопасност.  
  През 2010 година само две момчета от общината пребиваваха в 

институция – Социално - педагогически интернат с. Варненци. В учебно 

време поддържаме с тях връзка по телефона и чрез директора им, а през 
ваканциите работят с  обществени възпитатели. 

Малолетните и непълнолетните с прояви най-често произхождат от 
нездрави семейства, ниско образовани, бедни и безработни, които  се 
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нуждаят не само от психо - педагогическа, но и от социална подкрепа. 
Поради това МК работи в постоянно взаимодействие с Дирекция 
„Социално подпомагане”, Български червен кръст и Бюрото по труда,  за 
решаване на част от социално - битовите проблеми на семействата.   

За Коледа от събрани дарителски средства на 15 социално слаби деца  
беше предоставена парична помощ от по 20.00лева. Със средства от 
общината на 40 деца бяха закупени Коледни пакети с лакомства. 
          Превантивна дейност сред подрастващите: 

Осъществява се чрез 22 Училищни комисии за превенция на 
противообществените прояви, под прякото методическо ръководство на 
общинската комисия. Училищните комисии се определят със заповед на 
директора и функционират една година. Ежеседмичния контакт с тях се 
осъществява от определен обществен възпитател. Той подпомага 
цялостната им дейност, включително и обхващането на подлежащите на 
обучение.  

Основните дейности извършени от училищните комисии за 
превенция са: 
                    - издирване и картотекиране на проявените деца и деца в риск 

по класове, за което МК е изготвила специален формуляр. Попълва се м. 

октомври от класните ръководители. 

                    - разглеждане на конкретни противообществени прояви и 

набелязване на мерки, спрямо извършителите 
                    - организиране на дискусии, лекции, презентации и др. 

инициативи, според плана на всяка комисия. Представят се в МК до 01 

октомври. 

                    - насочване на деца с прояви към Местната комисия за вземане 
на възпитателни мерки. 

За преодоляване на проблема агресивно поведение сред 

подрастващите секретаря на комисията, психолога и двама обществени 

възпитатели подготвиха презентации и беседи, с които гостуват в различни 

училища,  по график. Темите са: «Агресията и ние», «Как да бъдем силни 

без насилие» и «Конфликти – правила за позитивно решаване». 

  На този проблем беше посветена и кампанията «Чрез толерантност – 

към приятелство». Тя се проведе за трета поредна година през м. ноември 

2010г. и обхвана 21 училища, 239 паралелки и 5177 ученика. Чрез 
различните дейности се целеше младите хора да осмислят вредите от 
агресивното поведение и предимствата на живота съпроводен с толерантни 

взаимоотношения. По класове се проведоха анкети за установяване 
степента на толерантност на всеки ученик. Чрез дискусии и презентации 

подрастващите се учиха да приемат различията, чуждото мнение, чуждото 

право и как да проявяват човечност, либералност, уважение към другия. 

При голям интерес се проведе избирането на най-толерантен съученик за 
всеки клас по определени критерии. Отличените получиха стилна грамота, 
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изработена от Местната комисия. Кампанията беше обезпечена с 
информационен материал за класните ръководители, анкетна карта, плакат 
и флайери. 

Много от Училищните комисии творчески интерпретираха темата и 

проведоха разнообразни дейности. В ОУ «Ив. С. Тургенев», в начален курс 
разсъждаваха по темата чрез презентация: «Аз и ти,  плюс ти и аз, равно на 
приятелство». В ОУ «В. Левски» приеха годишна програма за работа по 

темата толерантност. В нея са предвидени много инициативи, сред които 

се отличава изготвянето от учениците  на електронни послания в дух на 
толерантност и размяната им. Там се проведе и открит урок на тема 
«Мечтаем за един по-добър свят». Вълнуващо протече и часът по 

толерантност в Помощно училище, с. Осенец, в който всяко дете получи 

хартиено сърчице с лично пожелание. 
 Местната комисия работи съвместно с Училищните комисии и за 

повишаване на правната информираност и култура на  учениците. 
Разработена е темата «Възпитателни мерки и наказателна отговорност при 

подрастващите» ,с която обществени възпитатели по заявка влизат в 

часове на класа. Осъществени са и посещения на проблемни класове в 

залите на комисията,  на които се провеждат дискусии и се запознават със 
Закона за БППМН и други касаещи ги закони. 

За приобщаване на младите хора към усилията за предпазването им 

от нежелани прояви и поведение, към Местната комисия функционира 
Консултативен младежки съвет. Членовете му са представители на осемте 
гимназии в Разград. Те се събират периодично и разискват проблемите си в 

и извън училище и начините за тяхното решаване. Включват се и в 

дейностите на комисиите в своите училища. С тях през м. март бе 
проведено посещение – дискусия в Районен съд – Разград. На него се 
запознаха с процедурите по провеждане на наказателно дело. 

Работата на клуба на педагогическия съветник вече пета година 
спомага за повишаване на знанията и уменията на съветниците за 
извършване на превантивна работа. Под ръководството на секретаря на 
комисията  се провеждат тематични срещи, на които се представят нови 

методики за диагностика и корекционно – възпитателна работа с проявени 

деца, обменят се добри практики и методически материали. Съгласуват се 
предприетите мерки по конкретни случаи. 

Инициативата «Училище за родители»  се реализира за трета година.  
Чрез нея се допринася за повишаване на педагогическите знания на 
родителите от общината.  Включва изнасяне на лекции и презентации пред 

родители по темите «Позитивни и негативни подходи при възпитанието», 

«Общуване между децата и техните родители», «Видове семейства и 

типове родители» и «Семейството и детската агресия»,подготвени  от 
обществени възпитатели и се представят по заявка на училищата. 
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  Рубриката «Училище за родители», се води във вестник «Гледища» 

и вестник «Потомци». Материалите, които се поднасят на широкия 
читателски кръг касаят актуални проблеми на общуването между родители 

и деца. Подготвят се от Донка Василева – журналист и обществен 

възпитател, като стремежът е да бъдат конкретни, ясни и с практическа 
насоченост. Периодично се поместват  и в сайта на общината. Едни от най-

интересните публикувани теми са: «Кошмарите на пубертетната възраст», 

«Юношеският гняв е вик за помощ», «За и против наказанията», «Детските 
страхове», «Как да разговаряме с мрачните и необщителни деца», «Във 

възрастта на любовта» и т.н. 

Ценна придобивка за децата и родителите от общината е 
Консултативният кабинет по проблемите на детската личност. В него 

нуждаещите се получават психо - педагогическа подкрепа  от двама 
психолози и девет педагози. Консултациите се провеждат в специален 

кабинет  в комисията и са безплатни за клиентите. Провеждат се всеки 

работен ден. Най-често се консултират деца – извършители на 
престъпления и деца, насочени от Училищните комисии. 

Цялостната социално – превантивна и корекционно - възпитателна 
дейност се осъществява при постоянно взаимодействие с  учебните 
заведения, Детска педагогическа стая при Районно управление «Полиция»   

и Отдел «Закрила на детето» при ДСП. Доброто сътрудничество и обмена 
на информация с тях спомага за повишаване качеството и ефективността 
от работата с проявените деца.  Комисията взаимодейства и с Пробационна 
служба, БЧК, Център за обществена подкрепа, Бюро по труда и др. 

институции.   

Във връзка с осъществявания контрол от страна на Района 
прокуратура върху дейността на МК по разглеждане на възпитателни дела 
периодично се подава писмена информация за наложените възпитателни 

мерки по преписките. Обсъждат се и проблеми свързани с извършени 

престъпления от непълнолетните. 
          От 2010г. Местната комисия участва със свои представители при 

извършване на полицейски проверки  в питейни и увеселителни заведения 
за допуснати нарушения на различни закони и разпоредби. 

През изтеклата година МК работи в състав от 13 човека. Назначена е 
със заповед № 192/19.02.2010г. на кмета на общината. Председател е 
заместник кметът Кина Дякова. Има щатен секретар. Тричленните състави 

се председателстват от юрист. 
 

ПО ТОЧКА ВТОРА 

ТЕКУЩИ 

 

 Г-н Добрин Добрев – Председател на ОбС  
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 Колеги, на всички ви е раздаден отчета за статуса на проектната 
дейност в Община Разград. 

 На основание чл. 54, ал. 1 от нашия Правилник всички материали, 

които са били на внимание на Звеното за обслужване на Общинския съвет 
и на Общински съвет – Разград са раздадени по компетентност. 

В 16,32 часа поради изчерпване на дневния ред закривам днешната 
сесия на Общински съвет - Разград. 

Благодаря ви и хубава вечер. 

 

 

 

 

 

     ПРЕДСЕДАТЕЛ:  / Д. Добрев / 

 

 

     СЕКРЕТАР:   / Р. Киров / 

 

 


